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EGYÜTTÁLLÁS.  
Ilyen látványban csupán  

25 évente van részünk:  
a teljes balatoni hajóflotta  

felsorakozott a füredi partok előtt  
a balatoni hajózás napján.

Továbbiak: többek között a nap  
siófoki programjáról az 5. oldalon.

Fotó: Helényi Tamás 



Indul a lomtalanítás!Indul a lomtalanítás!

Az előző évek gyakorlatához ha-
sonlóan ezúttal is meg kell rendel-
ni a házhoz menő járatot.

A Siókom Nonprofit Kft. tájé-
koztat minden ingatlantulajdonost, 
hogy a 2021/2022. évben ismétel-
ten megszervezik az évi egyszeri 
házhoz menő lomtalanítást. Elszál-
lításra kerülhetnek a feleslegessé 
vált nagyobb méretű háztartási be-
rendezések, bútorok, ágybetétek, 
rendeltetésszerű használatra már 
nem alkalmas egyéb lomhulladé-
kok.

Fontos, hogy aki élni kíván a 
lomtalanítás lehetőségével, az a 
szállítási területre meghatározott 
időpont előtti hónap (2021. október, 
illetve 2022. január) 25. napjáig elő-
zetes megrendelés alapján, telefo-
non vagy elektronikus levélben kér-
heti azt az alábbi elérhetőségeken:

Siókom-telefonszám: 06 (84) 503-200, 
e-mail: siokom@siokom.hu .
Maximálisan kitehető mennyiség: 4 m3

A lomtalanítás ütemezése:
november 1. hete Kiliti Nyugat
november 2. hete Kiliti Kelet, Töreki
november 3. hete Belváros 1
november 4. hete Belváros 2
február 1. hete Aranyparti szakasz
február 2. hete Széplak, Újhely
február 3. hete Sóstó, Balatonszaba-
di-fürdő
február 4. hete Foki-hegy
(lásd a térképen is!)

További tudnivalók:
Nem kerül elszállításra egyéb, 

nem lom típusú hulladék, ezért a Sió-
kom azt kéri, senki se helyezzen ki az 
alábbi hulladékfajták közül:

Építési törmelék: beton, vakolat, 
pala, linóleum, parketta, zsaluanyag, 
hungarocell, szigetelőanyag, ablakke-
ret, ajtókeret;

Veszélyes hulladék: pala, festék, 
vegyszeres flakon (üresen sem), bár-
milyen beazonosíthatatlan flakon, 
üveg, fémdoboz, akkumulátor, elem, 
autógumi;

Elektronikai hulladék: elektroni-
kai részek nélkül, pl. tv (csak képcső 
nélkül helyezhető ki), hűtőszekrény 
(csak kompresszor nélkül helyezhető 
ki), mikrohullámú sütő (csak motor 
nélkül helyezhető ki);

Egyéb hulladék: gumihulladék, 
zöldhulladék, bomló háztartási hul-
ladék, települési szilárd hulladék, stb.

BUSZMENETREND
A szeptember elsején életbe lépett 

helyi autóbusz-menetrenden máris 
változtatott a Volánbusz, elsősorban 
az azóta beérkezett visszajelzések, 
utazói igények alapján. Lapunkhoz 
is többen megírták véleményüket az 
új menetrendről, mások a közlekedé-
si céghez fordultak. Az október 1-től 
érvényes változtatások a Volánbusz 
tájékoztatása szerint elsősorban az 
iskolások igényeit vették figyelembe. 
Több reggeli „munkásjárat” indulása 
is módosult. Csak néhány példa: az 
iskolákat összekötő 5-ös autóbusz 
útvonala megváltozik, a jövőben nem 
érinti a Deák Ferenc sétány, Fáy And-
rás utca, Egry József utca és Indóház 
utca megállókat, a Városháza megál-
lót viszont igen. Két délutáni indulási 
időpontja is változik: 13:30 helyett  
13:33-kor, 14:30 helyett 14:15-kor in-
dul az autóbusz-állomásról. Kiliti felé 
reggel 5:35-kor a 14/A járat indul. Az 
1-es 7:01-kor indul Balatonszéplak 
alsó felé, délután pedig 13:21 helyett 
13.01-kor. Iskolai tanítási napokon 
új 1-es járat közlekedik 14:14-kor 
a Perczel Mór utcától az autóbusz-  
állomásra. Előbb indul a reggeli sós-
tói 2-es (7:45) és a 3/A járat (6:17), 
valamint a 6-os (6:30) és a 7-es is 
(6:50). Részletek: www.volanbusz.
hu/siofok

VÉRADÁS
Októberi véradások Siófo-

kon: 12-én 12 és 15 óra között  
a Kongsbergnél; 13-án 13 és 15 óra 
között a tűzoltóságnál; 18-án 15 és 
18 óra között a Vértranszfúziós Inté-
zetben (Semmelweis utca 1.); 29-én 
11 és 14 óra között  a Hotel Azúrban.
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Változások!
A siófoki városháza felhívja a 
szállásadók és vendéglátósok fi-
gyelmét, hogy egy sor őket érintő 
jogszabály változására kell szá-
mítaniuk. A szálláshelyszolgál-
tatóknak a tevékenység folytatá-
sához minősíttetni kell magukat, 
bővül továbbá a Nemzeti Turisz-
tikai Adatszolgáltató Központba 
(NTAK) kötelezően regisztrálandó 
tevékenységek köre. Részletek a 
város honlapján megjelent hirdet-
ményekben: www.siofok.hu

Véleménykérés
Elfogadás előtt áll Siófok új  
városfejlesztési stratégiája.  
A siófoki városháza tájékoztatása 
a témában:

„Siófok város módosítás alatt álló 
településfejlesztési koncepció-
jának véleményezésére október 
folyamán a www.siofok.hu honla-
pon történő közzététellel, illetve 
a honlapon meghirdetésre kerülő 
lakossági fórum keretében kerül 
majd sor.”
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Elkészült a Pitypang Óvoda bővítése,
a máltaiakhoz kerülhet a régi ovi
16 millió forintből bővült a kiliti 
Pitypang Óvoda. A két kiliti ovi 
összevonása után ez lett a város 
legnagyobb létszámú óvodája; túl-
jelentkezés azonban nincs, a 116 
férőhelyen jelenleg 112 apróságot 
nevelnek.

A szeptemberi bejáráson dr. Len-
gyel Róbert polgármester és dr. Nagy 
Gábor alpolgármester vette sorra az 
elkészült munkákat: új csoportszoba, 
gyermek-vizesblokk és öltöző épült a 
nyár folyamán a város költségvetéséből.

Az új csoportszoba a korábbi iroda 
és orvosi szoba összenyitásával ala-
kult ki, új öltöző és vizesblokk is épült 
mellé az apróságoknak (a dolgozók 
is új vizesblokkot kaptak), továbbá új 
irodahelyiség készült előtérrel az épü-
lettömb keleti oldalán. Egy korábbi 
raktárhelyiségből pedig orvosi szoba 
és orvosi elkülönítő lett. További bő-
vítésre adhat lehetőséget, hogy a város 
megvásárolt erre a célra egy ingatlant 
az óvoda szomszédságában.

Ahogyan korábban már több-
ször megírtuk, a kiliti városrészben 
szeptembertől egy óvoda működik; 
a Pillangó bezárt, a Pitypangot pe-
dig éppen emiatt bővítették. A régi 

óvodaépület sorsával kapcsolatban 
dr. Lengyel Róbert polgármester arról 
tájékoztatott: kezdettől fogva közcé-
lú funkciót igyekeztek keresni neki. 
„Először a katolikus, majd pedig a 
református egyházzal tárgyaltunk, és 
szerettük volna egyházi fenntartású 
óvodának átengedni az ingatlant, de 
végül egyiküknek sem kellett (nyo-
mós érv, hogy valóban kevés ahhoz 
a gyereklétszám, hogy fenntartsák). 
A máltai szeretetszolgálatosoknak 
viszont szüksége lenne rá, hogy áldá-
sos munkájukat ott (is) végezhessék. 
Most azon dolgozunk, hogy velük 
megállapodjunk, és általuk legyen jó-
tékony célra felhasználva.”

További óvodai-bölcsődei fejlesz-
tések: a Katicabogár Óvodában már 
elkészült, a Napsugárban dolgoznak 
a játszóeszközök alá gumiburkolat 
telepítésén. További négy oviban 
végzik majd még el ugyanezt a mun-
kát, az összköltség 17 millió forint. 
Hőszigetelésre 40 millió forint pá-
lyázati támogatást nyert el a város, 
ezt a pénzt a Katicabogárban és a 
Pitypangban használják fel e célra, 
várhatóan a jövő tavasszal. Az önkor-
mányzat ugyanekkora összeget, 40 
milliót tesz hozzá a beruházáshoz. A 
Csicsergő Bölcsőde egy faszerkezetű 
játéktárolóval gyarapodott a nyáron.  
 F. I.

Ezer oltatlanból ötven kérte az oltást
„Érdemes kockáztatni, amikor 
védekezni is lehet?”

Hiába keresték fel telefonon és sze-
mélyesen az oltatlan hatvan év felettie-
ket a siófoki háziorvosok, mindössze öt 
százalékuk kérte az oltást – számolt be 
tapasztalataikról a Siófoki Híreknek dr. 
Nemes Levente, a siófoki háziorvosok 
kollegiális vezetője. A siófoki felnőtt 
háziorvosok átlagosan 100-100 fős lis-
tát kaptak az egészségügyi hatóságtól 
a 60 év feletti, augusztusig be nem ol-
tott betegeik névsorával. Ezek között 
volt korábban oltásra regisztrált és nem 
regisztrált páciens is. „Kiábrándító ta-
pasztalat volt, hogy a viszonylag nagy 
munkaigényű feladat eredményeként 
praxisonként 4-5-8 főt sikerült így be-

oltanunk. Ezer oltatlan 60 év feletti pá-
ciensből mindössze 50 kérte az oltást” 
– így Nemes Levente, aki hozzátette: az 
országos átlaggal számolva Siófokon is 
közel 8-9000 eddig be nem oltott ember 
élhet (beleértve a 12 alatti gyermekeket 
is, akik jelenleg még nem olthatóak). 
Azt a tapasztalatot vonták le: aki akar-
ta, az a vakcinabőségnek és az oltás 
népszerűsítésének köszönhetően már 
felvette az oltást, aki azonban nem kéri, 
azoknak a többsége még orvosi rábe-
szélésre sem változtat a véleményén. 
Augusztus második felétől Siófokon is 
elkezdődött a harmadik emlékeztető ol-
tások beadása, melyre sokkal nagyobb 
arányban, önként jelentkeznek a helyi-
ek. A 3. oltás felvételére oltópontokon 
elektronikus bejelentkezés alapján, il-

letve a háziorvosnál is lehetőség nyílik. 
A siófoki háziorvosok eddig körzeten-
ként 120-150 harmadik oltást adtak be, 
összesen mintegy 1300-at, és ez folya-
matos lesz, ahogyan letelik a négy hó-
nap a 2. oltás után. „A 3. oltás kiemelten 
fontos a 60 éven felüliek számára, kö-
zülük is leginkább azoknak javasoljuk, 
akik korában két Sinopharmot kaptak 
– folytatta az orvos. – Egy ideje már ész-
leljük a delta variáns miatti emelkedő 
betegszámokat. Mindannyian találkoz-
ni fogunk a delta variánssal a követke-
ző hónapokban, az oltási védelemmel 
nem rendelkezőknek szembe kell néz-
niük azzal, hogy a súlyosabb betegek 
túlnyomó többsége közülük fog kike-
rülni. Érdemes kockáztatni, amikor vé-
dekezni is lehet?” M.B.
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Elkerülő: út, híd, felüljáró
Megkezdődött a Siófokot délről 
elkerülő, a városlakók által régóta 
várt út tervezése – jelentették be 
az illetékesek sajtótájékoztatón a 
siófoki városházán.

Az állami beruházásban készülő 
elkerülő út a 65-ös utat és a Somlay 
Artúr utcát köti majd össze mint-
egy 3,5 kilométer hosszan, kétszer 
egy sávon, s közben új Sió-híd kerül 
az épülő duzzasztóműre, felüljáró 
a Siófok-Kaposvár vasútvonal fölé, 
legalább három új csomópont épül, 
továbbá kerékpáros és gyalogos út 
is. Egyelőre kormányzati döntés az 
út megtervezésére született, az eh-
hez szükséges pénz megérkezett a 
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. 
(NIF) számlájára, mely erre a feladat-
ra a közbeszerzési eljáráson nyertes 
Főmterv Zrt. - Roden Mérnöki Iroda 
Kft. konzorciummal kötött szerző-

dést. Az egyéves tervezési munka 
során tanulmánytervet és előzetes 
környezetvédelmi vizsgálatot készí-
tenek, mely során kijelölik többek 
között a megépítendő út nyomvona-
lát.

„Jövő augusztusra lehet végleges 
nyomvonal, ezzel együtt dől el, hogy 
milyen műszaki tartalommal készül 
majd a beruházás – mondta a sajtótá-
jékoztatón Nagy Róbert, a NIF vezér-
igazgatója. – Első lépcsőben a kiviteli 
tervekig jutunk el, jogerős környe-
zetvédelmi engedéllyel és mindenki 
számára megfelelő nyomvonallal, 
ezek után következik az újabb köz-
beszerzési eljárás a végleges kiviteli 
tervekre – az anyagi források erre is 
rendelkezésre állnak –, ami 2024-re 
készülhet el. Mivel ma még nem is-
mert a nyomvonal és az egyéb rész-
letek (három új csomópont biztosan 
készül a hídon és a felüljárón kívül, 

de meglévőket is meg kell erősíteni), 
a majdani útépítés költségeiről annyi 
jelenthető ki: két számjegyű lesz a 
végösszeg, milliárdban.”

A vezérigazgató szerint reális 
elképzelés a Sió-projekt keretében 
épülő új kiliti duzzasztómű tovább-
fejlesztése annak érdekében, hogy az 
utat ott vezessék át a Sió-csatornán. 
Ez egyébként – hallottuk dr. Len-
gyel Róbert siófoki polgármestertől 
– a város kifejezett kérése volt a duz-
zasztóművet építtető vízügy felé.

Az elkerülő út a NIF jelenlegi 
tervei szerint a JYSK áruháznál lévő 
körforgalom negyedik ágából in-
dulna ki, és vezetne át a Sión, majd 
venne egy jobb kanyart, és a Som-
lay Artúr utcát megcélozva az új  
szennyvíztelepre vezető út egy ré-
szének felhasználásával haladna az 
M7-es autópályától délre úgy, hogy 
közben felüljáróval szelné át a Sió-
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fok-Kaposvár vasútvonalat. Ma még 
több nyomvonalváltozat él, és kér-
dés többek között, hogy sor kerül-e a 
Dózsa György utcai „megerősítésre”, 
ami a siófoki polgármester szerint 
aligha kerülhető el. „Azzal együtt, 
hogy a 65-ös út városi szakaszának 
forgalma ma már nem csak a nyári 
időszakban túltelített, a város szá-
mára a legfontosabb az volna, hogy 
alternatív útvonalat jelentsen az 
elkerülő út a kiliti városrész csak-
nem hétezer lakosának, akik közül 
nagyon sokan járnak a belvárosba 
dolgozni, iskolába, ügyeket intézni, 
de a Siófokot déli irányból megköze-
lítők számára is könnyebbség volna. 
Éppen ezért a Dózsa György utcai 
bekötésnek (a térkép alapján a meg-
építendő Sió-híd utáni csomópont és 
az M7-es aluljárója között – a szerk.) 
is meg kell épülnie, hiszen a városba 
tartók arrafelé fognak közlekedni.”

A Siófoki Hírek kérdésére Nagy 
Róbert azt mondta, a Dózsa és a 
Somlay utca forgalma nőni fog, így 
valóban „esélyes”, hogy a Dózsa 
utcai megerősítés benne lesz a vég-
leges tervekben is; maga a Dózsa 
György utca azonban a városé, an-
nak korszerűsítése nem feladata az 
állami beruházásnak. Ugyancsak 
lapunk kérdésére azt felelte a NIF 
vezérigazgatója: annak a nyomvonal-
nak, amire majd a végleges engedélyt 
kérik, a lakosság többségének és a 
képviselő-testületnek az egyetértését 
kell bírnia. A jövő év elején kerülhet 
sor a lakosság bevonására, akár la-
kosság fórum keretében. Witzmann 

Mihály kormánypárti országgyűlési 
képviselő erről azt mondta: a lakos-
ság bevonását más technikákkal is el 
lehet érni, az bizonyos, hogy újabb 
tiltakozó aláírásgyűjtést nem szeret-
nének…

Az elkerülő út egy rövid szaka-
szának megépítése már 2014-ben 
elkezdődhetett volna, megvolt már a 
kivitelező és a beruházásra szánt ál-
lami pénz is, ám végül mégis a pénz-
ügyi források hiányára hivatkozva 
fújták le, de Witzmann szerint a la-
kossági tiltakozás is szerepet játszha-
tott ebben. Akkor egyébként másutt, 
északabbra épült volna új Sió-híd, 
más lett volna a nyomvonal is, amit 
azóta a város módosított, és ezeket a 
javaslatokat fogadta be most a nem-
zeti infrastruktúrafejlesztő.  

„Saját erőből ekkora beruházásra 
a város képtelen volna; egy lépéssel 
előbbre vagyunk, az út megépítésé-
hez újabb kormánydöntés kell majd, 
reméljük, néhány éven belül az is, és 
így az út is meglesz” – jegyezte meg 
Lengyel Róbert, hozzátéve: a közle-
kedési nehézségek sarkalatos pontja, 
hogy a város máig nem heverte ki a 
Fő utca lezárását, ami által a forga-
lom átterelődött más utakra, zömmel 
a Tanácsház utcára.

Nagy Róbert egyébként arról is 
tájékoztatott: az elkerülő út szaka-
szos megépítésének a lehetőségét is 
nyitva hagyják, hogy minél előbb, 
már a beruházás első fázisában is 
enyhíteni lehessen Siófok közlekedé-
si gondjain.

 F. I.

Déli városrész: 2,5 kilométernyi árok
Gőzerővel folynak a déli város-

rész csapadékvíz-elvezetési rend-
szerének építési munkái, egyelőre 
zömmel a Dózsa György utca vé-
gén. Erről nemrég személyesen is 
meggyőződött dr. Lengyel Róbert 
siófoki polgármester és Witzmann 
Mihály kormánypárti országgyű-
lési képviselő. A költségviselés 
ugyanis közös: az elmúlt évek 
legnagyobb városi beruházásába a 
város több mint 500 millió forintot 
tesz az önkormányzati költségve-
tésből, az állam hozzájárulása egy 
jó néhány évvel ezelőtt megnyert 
pályázat útján 200 millió forint.

Jövő márciusra mintegy 2,5 
kilométer hosszan épül ki árok-
rendszer betonozott mederbé-
léssel, ahol szükséges, átvezető 
csövezésekkel. Ettől kezdve a lez-
úduló esővíz már a Sióba mehet, 
nem önti el a környező utcákat, 
mint például a 2014-es nagy őszi 
esőzéskor. A polgármester és a 
képviselő helyszíni bejárásukkor 
azt is megtudta a szakemberek-
től: az építők a tervezett ütem-
ben haladnak, hamarosan már az 
érintett lakóövezetekben is talál-
kozni fognak az ott élők a mun-
kagépekkel.

SIÓFOKON koszorúzással, emléktábla-avatással és a Bahart jubileumi művészeti pályázatának eredményhirdetésé-
vel, valamint ünnepélyes tortavágással zárult a balatoni hajózás napja. Reggel a teljes flotta elindult a siófoki kikötőből, 
hogy díszszemlére sorakozzék föl a füredi partok előtt, ott, ahol 175 évvel ezelőtt az első személyszállító gőzhajót vízre 
bocsátották. Páratlan látványt nyújtott a több mint 30 hajó mintegy 750 méter hosszúságú sora.
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Négy Városmarketing Gyémánt Díj
Hetedik alkalommal hirdették 
meg a Magyar Városmarketing 
Díj pályázatot, amelyen indulva 
Siófok négy Gyémánt Díjat nyert, 
valamint COVID-kommunikáció-
ját különdíjjal jutalmazta a zsűri.

A Magyar Városmarketing Díj pá-
lyázat díjátadóját tartották szeptem-
ber 16-án Budapesten, a Marketing 
Summit Hungary konferencia, azaz 
a marketing szakma csúcstalálkozó-
ja keretein belül. A korábbi évekhez 
hasonlóan idén is több kategóriában 
nevezhettek a települések. Újdonság-
ként jelent meg a COVID-marketing 
témaköre, amely a vírushelyzettel 
összefüggő hatékony és eredményes 
marketingmegoldások külön díjazá-
sát jelentette. Siófok az egészségügyi 
válsághelyzet idején belső és külső 
kommunikációra egyaránt összpon-
tosított, ennek a gyümölcse az elis-
merés is: egy gyémánt, valamint a 
különdíj.  

A különféle városi intézmények, 
szervezetek eseményei jó alapot ad-
tak a marketingtervezéshez és a fel-
adatok megvalósításához, így az elis-
mert szakemberekből álló zsűri az I. 
SUP Kupát, a Kálmán Imre Emlékház 
városi sétáit, valamint a kulturális 
központ nyári eseményeinek marke-
tingmegoldásait összesen három gyé-
mánttal értékelte. A pályamunkák el-
ismerésénél számított a megalapozott 
tervezés, a kreativitás, a szakszerű 
megvalósítás, a kitűzött célok eléré-
sét jelentő hatásosság és a források 
célszerű felhasználásának hatékony-
sága.

A tavalyi évben városmarke-
ting-feladatokat jórészt még a turisz-
tikai egyesület végzett, azonban idén 

január 1-től ez már az önkormányzat-
nál megalakult Kommunikációs és 
Turisztikai Iroda tevékenységi körébe 
tartozik. A Magyar Marketing Szövet-
ség a 2020-2021-es marketingeszkö-
zöket értékelte, így az érdem minden-

képpen több városi szakmai csapat 
munkájának eredménye.

A díjakat az önkormányzat részé-
ről Virág Erzsébet, az Idegenforgalmi 
és Rendészeti Bizottság elnöke, Illés 
Virág, a Kommunikációs és Turisz-
tikai Iroda vezetője, a Siófoki Fürdő-
egylet nevében pedig az elnök, Ba-
logh Renáta vette át.

A városok versenyében Nyíregy-
háza tündökölt, kiérdemelve a Vá-
rosmarketing Fővárosa 2021 címet. 
Vásárosnamény kisvárosi kategóri-
ában szerezte meg az első helyet. A 
két település együtt pedig elvitte Sza-
bolcs-Szatmár-Bereg megye részére a 
Marketingaktív Megye díjat.

A 2019-est is felülmúlta a  
vendégforgalom Siófokon júliusban

Húszszázalékos vendégéjsza-
kaszám-növekedést produkáltak 
a siófoki kereskedelmi és magán 
szálláshelyek júliusban.

Nem csak a tavalyi „covidos” 
esztendő júliusi vendégforgalmát 
múlta felül az idei hetedik hónap 
vendégforgalma Siófokon (20 szá-
zalékkal), hanem a COVID előtti 
„utolsó békeév”, a 2019-es július  
vendégéjszakaszámát is. Ez derül ki 
a siófoki önkormányzati adóhivatal 
összegzéséből. Idén júliusban 351 
350 vendégéjszakát regisztráltak 
Siófokon a kereskedelmi és a magán 
szálláshelyek. Tavaly ez a szám 293 
057 volt, egy évvel még korábban 
pedig 338 928. Az idei év első hét 
hónapjának vendégforgalma (459 
271) 11 százalékkal múlja felül 2020 
első hét hónapjának számait.

A szeptemberi Siófoki Hírek-
ben írtuk meg, hogy az idei június 
is jobb volt a tavalyinál, a hatodik 
hónap számai azonban még ala-
csonyak voltak, mindenki az első 
„igazi” nyári hónap adataira volt 
kíváncsi, melyből most az is kide-
rül: bár a városi havilap kérdésére 
augusztus végén szezon-gyorsösz-
szegzést végző néhány helyi ven-
dégváró többsége szerint nem nőtt 
a tavalyi vendégforgalom, a szá-
mok (legalábbis a júliusiak) mást 
mutatnak…

Országos adatok egyelőre csak 
a kereskedelmi szálláshelyek júliu-
si forgalmáról állnak rendelkezés-
re, e helyeken a belföldi vendég-
forgalom 8 százalékkal múlta felül 
a tavalyit, viszont 11 százalékkal 
elmaradt a 2019-estől.
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Petőfi sétány: 49 bűneset
„A közbiztonság továbbra is ki-
egyensúlyozott és szélsőségektől 
mentes” – írta közleményében 
a rendőrség, miután elkészült a 
siófoki Petőfi sétány idei közbiz-
tonsági statisztikájával.

Emlékezetes, hogy a 2015-ös 
nyári szezonban még 345 bűnesetet 
regisztrált a rendőrség a sétány 600 
méterén, ám a következő év, 2016 
nyarán már csak 74-et. Ez a szám 
2019-re 33-ra csökkent. A város-
lakók előtt közismert: 2016 nya-
ra óta él a korzó új rendje, amit 
dr. Lengyel Róbert polgármester 
előterjesztése alapján fogadott el 
az akkor fideszes többségű kép-
viselő-testület. Akkortól a város 
komoly tízmilliókat áldoz éven-
te a sétány biztonságossá tétele 
érdekében. Térfigyelő kamerák, 
ellenőrző pontok és biztonsági 
őrszemélyzet garantálja ezt.

A rendőrség közleményéből:
„A nyári hónapok statisztikai 

adatai megnyugtatóan alakultak, 
mindazok ellenére, hogy ezen a 600 
méternyi szakaszon egy forgalma-
sabb napon több tízezer ember is 
megfordul. Amíg 2016. június 1. és 
augusztus 31. között 74 bűncselek-
ményt regisztráltak, addig - a jelenle-
gi adatok alapján - idén 49-et. Ebből 
28 esetet már felderített a rendőrség. 
A fenti időszakban a 92 napból 61 
olyan nap volt, amikor nem történt, 
illetőleg nem jutott a hatóság tudo-
mására bűncselekmény. A jogsértő 

magatartások nagyobb részét 17 ga-
rázdaság és 8 testi sértés képezte, 
melyek elkövetőit szinte kivétel nél-
kül azonosították. Lopás miatt 14 
eljárás indult, az adatok azonban azt 
mutatják, hogy a többségük a rendőr-
ség vagyonvédelmi tanácsainak meg-
fogadásával megelőzhető lett volna. 
A felügyelet nélkül hagyott vagy ép-
pen ottfelejtett táskák, pénztárcák és 
mobiltelefonok könnyű prédát jelen-

tettek még az alkalom szülte tolvajok 
számára is. Kábítószer-kereskedelem 
miatt egy esetben, kábítószer birtok-
lása miatt pedig mindössze két eset-
ben kellett intézkedniük a rendőrök-
nek. Az elkövetők kilétét ezekben az 
esetekben is tisztázták.”

xxx

Kritika persze ezen a nyáron is 
érte a közbiztonságot, többek között 
Varga-Damm Andrea korábbi jobbi-
kos, jelenleg független országgyűlési 

képviselő Facebook-bejegyzésében 
írta le „bűnbandák által eluralt, 
sorozatgyilkosoktól megóvandó te-
lepülésként” Siófokot. A siófoki pol-
gármester emiatt levélben tiltakozott 
a képviselőnél, és egy, Siófokot be-
mutató videót is küldött neki. Len-
gyel Róbertnek az a véleménye: erre 
is és minden túlzó vádra frappáns 
válasz a rendőrség fenti közleménye.

xxx

A polgármester arról is tá-
jékoztatott: továbbra is zajlik a 
Petőfi sétány bérleti szerződései 
fölött is diszponáló Balaton-par-
ti Kft. hosszú távra kötött ingat-
lanbérleti szerződéseinek  át-
világítása. Ennek keretében az 
eljáró közjegyző egy pécsi szék-
helyű szakcéget rendelt ki ingat-
lanszakértőnek. Emlékeztetőül: 
38 ilyen szerződésből több mint 
30 esetében a korábbi jogi átvi-

lágítást végző ügyvédi iroda komoly 
aggályokat fogalmazott meg. Ebbe 
a körbe tartozik egyebek mellett sok 
önkormányzati tulajdonú vendéglá-
tó egység, de a város vásárcsarnoka 
és a sóstói fizetőstrand is. Az ingat-
lanszakértő cégnek most arra kell 
választ adnia, hogy a kérdőjeles szer-
ződések esetében érte-e kár a várost, 
és ha igen, akkor mekkora. Ennek 
a véleménynek a birtokában szü-
lethet majd döntés esetleges peren  
kívüli vagy polgári-büntetőjogi lépé-
sek megtételéről.

Ők írtak és fizettek, mi felújítunk
Ők (a kormánypárti Ripost és 

Pesti Srácok) írtak, méghozzá sú-
lyos valótlanságokat Siófokról 
(így kapcsolódva a 2019-es önkor-
mányzati választási kampányhoz), 
a bíróságok ítélkeztek (az írásbeli 
sajnálkozás mellett összességében 
több mint egymillió forint sérelem-
díjat kellett fizetniük Siófok váro-
sának), az önkormányzat pedig 
– ahogyan arra dr. Lengyel Róbert 
polgármester már korábban ígére-

tet tett – közösségi célra fordítja ezt 
a pénzt.

A polgármester azt is elárulta, 
hogy mire: elkezdődött a Tanácsház 
és Széchenyi utca sarkára anno egy 
civil szervezet által állított, kőtalap-
zatra helyezett Széchenyi István-em-
léktábla felújításának az előkészí-
tése. Az emlékhelyet ma kopott fű, 
töredezett térkő szegélyezi. A táblára 
és a talapzatra, valamint a közvetlen 
környezetre is ráfér a felújítás, hogy 

Széchenyi emlékéhez méltó legyen. 
Az elképzelések szerint a felújítás, 
füvesítés, virágosítás és térkövezés 
végén a kőtömb mellett felállítanak 
egy zászlórudat is, ahol „Széchenyi 
feje felett” a magyar nemzeti lobogót 
fogja lengetni a szél. A polgármes-
ter megjegyezte: valótlan tartalmú 
cikkeikkel, pontosabban azok követ-
kezményeivel az említett hírportálok 
végül is hozzájárultak Siófok fejlődé-
séhez…
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19 új hallgató Siófokon19 új hallgató Siófokon
Főiskolai alapképzésen és nappali tagozaton egyetlen 

új hallgató sem tanul a szeptemberben indult félévben a 
Gábor Dénes Főiskola (GDF) siófoki kampuszán – a fel-
vi.hu nyilvános adatsorában mindkét rubrikában nulla 
szerepel.

Mindössze két szak indult el az új hallgatók számára 
a siófoki kampuszon: a gazdálkodási menedzsment kép-
zésre 12, a mérnökinformatikusira 7 hallgatót vett fel a 
főiskola, de mind a 19-en diplomát nem, csak oklevelet 
adó négy féléves felsőoktatási szakképzésre, távoktatá-
si formára jelentkeztek. Vagyis  a diplomát is adó klasz-
szikus főiskolai alapképzésre, illetve nappali tagozatra 
egyetlen új hallgatót sem vettek fel Siófokra.

Májusi lapszámunkban írtuk meg, hogy a felvételi 
eljárás során 90-en jelölték meg valahányadik helyen a 
GDF siófoki kampuszának valamely képzését. Az, hogy 
nappali tagozatos képzés nem indult, nem újdonság, hi-
szen ez már a harmadik egymást követő ilyen év az okta-
tási hivatal honlapjának statisztikája szerint. Egy éve ez 
alapján azt írhattuk: 14 új hallgató kezdte meg tanulmá-
nyait. Innen nézve előrelépés az idei 19…

A képviselők hírei
Kocsisné Várnagy Tünde (Becsülettel Siófokért Egye-
sület), 4-es választókerület:

„A Koch Róbert utcaiak régóta várnak a beígért parkoló-
bővítésekre. Örömmel tudathatom velük, hogy november-
ben sor kerül ezekre, a 13-as és a 27-es számú társasházak 
mellett. Ugyancsak jó hír, hogy októberben megtörténik az 
Erdei Ferenc utca aszfaltozása. Két témában is is aláíráso-
kal alátámasztott kérelmet nyújtottak be a városrész lakói, 
mindegyik ügyben kaptunk választ. Az egyik a Szekré-
nyessy, Vajda utcák környékén élőket érinti: jelentős az M7-
es autópálya zaja, többen is úgy vélik, hogy nem megfelelő 
zajelnyelő fal épült a sztráda mellé. A kormányhivatal azt 
írta, kikéri a szükséges iratokat, majd ezt követően kivizs-
gálja a bejelentést. A Somogyi utcaiak a régi szennyvízá-
temelő okozta gyakori bűz miatt írtak panaszos levelet. A 
DRV Zrt. válasza szerint közép- és hosszú távú terveikben 
szerepel az átemelő felújítása, addig is átmosatják a Somo-
gyi utcai hálózatot, ellenőrzik a biofilter üzemét, felülvizs-
gálják a rendszerbe adagolt vegyszermennyiségeket, és 
szükség szerint módosítják azt.”

A sétánytól a „Kálmán-bazársorig” 
A Petőfi sétány, az iparipark-te-
rület és a fecskelakások jövőjé-
ről, valamint egy leendő kutyás 
strandról informális ülésen egyez-
tetett, az egykori MHSZ-bázis el-
adásáról „rendes” ülésen döntött 
a siófoki képviselő-testület.

Egy lakóparkot építeni szándéko-
zó helyi kft. nettó 234 millió forintot 
ajánlott az Erdei Ferenc utcai egykori 
MHSZ-bázisnak azon részéért, mely 
a siófoki önkormányzat tulajdona. A 
vevő tudomása szerint a többi tulaj-
donos is értékesítené a maga részét. 
A képviselő-testület szeptemberi ülé-
sén Gencsi Attila (Fidesz-KDNP) az-
zal állt elő, hogy ne adja el a város az 
ingatlant, hanem építsen rá bérlaká-
sokat. Dr. Lengyel Róbert polgármes-
ter és dr. Nagy Gábor alpolgármester 
(Becsülettel Siófokért-frakció) is arra 
hívta fel a figyelmet: a testület koráb-
ban már döntött az eladásról, ráadá-
sul „megjött” a vevő is. A BSE-frakció 
tagjai igennel, a Fidesz négy képvi-
selője nemmel voksolt az eladásra 
(8-4).

A képviselők informális ülésen is 
egyeztettek olyan témákról, melyek 
rövidesen a testület telé kerülnek. E 
megbeszélésekről dr. Lengyel Róbert 

polgármester tájékoztatta a Siófoki 
Híreket. Szóba került a Petőfi sétány 
jövője. „Abban teljes az egyetértés, 
hogy a sétány nem maradhat úgy, 
ahogy jelenleg működik – így a vá-
rosvezető. – A vezetésemmel mun-
kacsoport alakult a Balaton-parti Kft. 
ügyvezetője, képviselő-testületünk 
több tagja, a vállalkozók és a rend-
őrség képviselőinek részvételével. 
Véleményük kikérését követően ke-
rül majd egy megoldási ütemterv a 
testület asztalára. Már a jövő nyáron 
komoly változásoknak nézhetünk 
elébe…”

 Mi legyen a meghiúsult 
iparipark-beruházás helyszínével, a 
kiliti reptérrel szemben lévő terület-
tel: eladja a város, vagy megtartsa? 
Rövidesen erről is dönteni kell. A 
képviselők előzetes véleménye: meg 
kell tartani,  művelésre bérbe adni és 
ha újabb pályázati lehetőség adódik, 

vagy komoly befektető érkezik, rövid 
időn belül ismét aktivizálható lesz 
a projekt. Az önkormányzati bérla-
kásállomány jövője is terítékre fog 
kerülni, mivel az úgynevezett „fecs-
kelakások” közül egy tömb pályázati 
fenntartási időszaka lejárt, azzal már 
szabadon rendelkezik a város. Az a 
lehetséges jövő körvonalazódik: nem 
kedvezményes, hanem magasabb 
lakbért kér az önkormányzat, s e be-
vételből finanszírozza a lakásfelújítá-
sokat, karbantrartásokat.

Kutyás strand létesítését is támo-
gatja a képviselők többsége, mert 
ezzel a kutyafürdetést keretek közé 
lehetne szorítani, jelenleg ugyanis 
szabályozatlanul, szerte a strando-
kon engedik a kutyákat a vízbe. A 
Víztorony kávézó további bérbeadá-
sa azért is kényes téma lehet, mert 
a városháza létesítményi főmérnöke 
szerint a nem megfelelő kivitelezés 
miatt várhatóan komoly összeget 
kell költeni a felújítására.

A siófoki polgármester arról is  
beszámolt: kérte a főépítészt és a 
hivatal illetékes munkatársait, hogy 
készítsenek koncepciót a Kálmán 
Imre sétány nyugati vége, a „bazár-
sor” összképének javítására.

 F. I.
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Gálára készül a tánckar és énekkar
Megközelíti a száz főt a Nyugdíja-

sok Siófoki Egyesületének taglétszá-
ma. Egy éve választottak új elnököt 
Pintér János személyében, aki az el-
múlt évtizedekben már számos civil 
szervezetet alapított, illetve vezetett: 
cukorbetegek, vesebetegek egyesü-
lete, a rendőrkapitányság nyugdíjas 
egyesülete, még előbb, 1987-ben 
még aktív rendőrként megalapította 
a Független Rendőr Szakszervezet 
helyi csoportját.

Pintér János szerint a nyugdíjas- 
egyesület tagsága igen aktív, két-
hetente összejönnek, és gyakorta 
hívnak előadókat (legutóbb korona-

vírus-tudnivalókról hallhattak egy 
szakembertől, majd a kormányhiva-
tal helyi vezetőjét látták vendégül), 
neki mégis az egység, a közösség 
további összecsiszolása a célja. Tag-
díjakból, támogatásokból, felajánlá-
sokból és pályázati pénzekből tartja 
fenn magát az egyesület. Rendezvé-
nyeik többsége önköltséges, és leg-
többször felajánlásokkal egészül ki. 
Működésre, programokra korábban 
rendszeresen pályázott a szervezet a 
városi civil alaphoz, a jövőben azon-
ban – jegyezte meg az elnök – ezt 
alaposan át kell gondolniuk, hiszen 
az új szabályok szerint csak a költ-

ségeik 50 százalékára pályázhatnak 
támogatásért, márpedig a másik 50 
százalék előteremtése számukra ko-
moly nehézséget jelent.

Pintér János úgy véli, összetartó, 
aktív közösségüknek van vonzása, 
szívesen várnak további tagokat is 
soraik közé. Énekkaruk és táncka-
ruk például mostanában a megyei 
gálára készül. Nemrég csatlakoztak 
a Nyugdíjasok Szervezeteinek So-
mogy Megyei Szövetségéhez, ettől 
azt várják, hogy érdekvédelmi lehe-
tőségeik javulnak, illetve, hogy a kö-
zös programok által csökkenthetők a 
költségeik. F. I.

Nyitott lesz a Szenior Kuckó
Nem csak a nyugdíjasok együttlétét szolgálja majd, 

hanem a helyi civil szervezetek és más közösségek szá-
mára is kínál lehetőségeket a Szenior Kuckó, melynek a 
felújítása és a berendezése is elkészült az idősek napjára. 
Jánossy Gábor idősügyi tanácsnok (Becsülettel Siófokért 
Egyesület) régi elképzelése: legyen egy „kuckó”, ahol ösz-
szejöhetnek a gyakran magányos szépkorúak. Az önkor-
mányzat 8 millió forintból újíttatta fel a jól megközelíthető 
helyen, a városközpontban, a Széchenyi utcában található 
helyiségeket a hajdani kisegítő iskola épületének oldal-
szárnyában. A Szenior Kuckó a Kálmán Imre Művelődési 
Központhoz tartozik majd, rövidesen eldől az igénybe vé-
telének a módja is.

KORZENSZKY RICHÁRD ÉS GÁRDONYI MÁTÉ vol-
tak a 15. Ars Sacra Fesztivál (Nyitott templomok fesztivál-
ja) díszvendég előadói a kiliti Szent Kilit római katolikus 
templomban. A csaknem két évtizeden át a kiliti plébáni-
án szolgáló Gárdonyi Máté (ma tanszékvezető a Pázmány 
Péter Katolikus Egyetemen) a nemzetközi eucharisztikus 
kongresszus apropóján annak történetéről beszélt; versek, 
ének és hangszeres előadás mellett Korzenszky Richárd, 
korábbi tihanyi perjel a család fontosságáról szólt a kiliti 
templomot megtöltő érdeklődőkhöz, akiket a jelenlegi plé-
bános, Bicsár László köszöntött.

Az idősek világnapja 
alkalmából tisztelettel 

és szeretettel köszöntöm 
Siófok város 

szépkorú polgárait!

dr. Lengyel Róbert
polgármester

Az idősek világnapja 
alkalmából tisztelettel 

és szeretettel köszöntöm 
Siófok város 

szépkorú polgárait!

dr. Lengyel Róbert
polgármester

Az idősek világnapja 
alkalmából tisztelettel 

és szeretettel köszöntöm 
Siófok város 

szépkorú polgárait!

dr. Lengyel Róbert
polgármester
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Már csak az öregfiúk rúgják...Már csak az öregfiúk rúgják...

Városi kispályás amatőr focibaj-
nokság már évek óta nincsen, az 
öregfiúk azonban rúgják rendület-
lenül…

Amikor még létezett a városi 
sportcentrum, több csoportban jó 
néhány alakulat rúgta a labdát a vá-
rosi kispályás bajnokságban. Ahogy 
ebből kiöregedtek a fiúk, úgy nőtt 
az igény arra, hogy tovább játssza-
nak, immár egy öregfiúk bajnokság 
keretében. „Tizenöt éve indítottuk 
útjára, négy csapattal, 40 év feletti-
eknek – mondta a Siófoki Híreknek 
Lázár Lajos, a tíz éve alapított Lazíts 
2011 Szabadidő Egyesület elnöke. – 

Az egyesület abból a célból jött létre, 
hogy rendszeres futballprogramokat 
biztosítson amatőr baráti társasá-
goknak. Nagy érvágást jelentett a 
rendszeresen sportolóknak, amikor 
mnegszűnt a városi sportcentrum 
a Foki-hegyen. Ennek elődje, a kór-
ház melletti hajdani sportpálya is 
nagy népszerűségnek örvendett. 
Mára megszűnt a városi kispályás 
bajnokság is, mi azonban még „tart-
juk a frontot”. A legjobb évben ki-
lenc öregfiúk csapat rúgta  a labdát, 
most hat, és a tavaszi-őszi forduló-
kat a Balatoni Vasas kiliti műfüves 
pályáján bonyolítjuk le; ideálisak a 
körülmények, világítással, öltöző-

vel. Azt, hogy városi bajnokság híján 
mekkora az igény, az érdeklődés, jól 
mutatja: le kellett szállítanunk az 
alsó korhatárt 38 évre. Vannak a hat 
együttesben egykori focisták éppúgy, 
mint csak a rendszeres testmozgás 
kedvéért futballozók. Telente a Be-
szédes iskolába szervezünk amatőr 
focitornákat a környék csapatainak, 
volt már női torna is.”

A legidősebb öregfiú a 69 
éves Horváth László, az 1984-ben 
MNK-győztes, majd egy év múlva az 
NB I-be jutó Siófoki Bányász gólvá-
gója, a kupadöntő győztes góljának 
szerzője.

 F. I.

Egyetlen képen a teljes öregfiúk-bajnokság: mind a hat csapat

100 ÉVE, 1921 szeptemberében játszotta első meccsét a siófoki futballcsapat (Siófok-Tab 0-0), feltehetően az Erzsébet 
strandon, mely a mai Petőfi sétány végén lehetett. Ez is szerepel Rózsa Tibor kétkötetes könyvében, mely a kerek évforduló 
alkalmából jelent meg. A siófoki futball történetét 1994-ig nyomon követő kiadvány megörökíti a siófoki csapat összeállí-
tását is az első mérkőzésen: dr. Zákonyi József, Erdhard János, Bauer Géza, Hozbor József, Ebermayer Henrik, Stolle Fe-
renc, Karabélyos Géza, Freud Károly, Szabó Antal, Kolin Géza, Farkas Sándor. (A közölt kép vélhetően nem az első siófoki 
futballmérkőzésen készült, de 1921-ben a strandi pályán).
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Kultúrát építeni - ezért jött vissza
Az első esték egyikén, 

amikor már elcsendesedett 
a ház, és végigmentem az 
irodai folyosón, az az ér-
zés fogott el, mintha el sem 
mentem volna innen tíz éve: 
ugyanazok a képek, pla-
kátok a falakon…Mindig is 
figyeltem a siófoki történé-
sekre az eltelt tíz év alatt is, 
tudat alatt mintha a vissza-
térésre készültem volna. Hi-
szek egyébként abban, hogy 
semmi sem történik vélet-
lenül az életben. Mindenki 
oda kerül, ahová „küldik”, 
ahol feladata van. Nekem 
itt, Siófokon ezek szerint 
még dolgom, feladatom 
van…

Éppen tíz éve „hagyta félbe” Kiss 
László előző siófoki feladatát (2007 
márciusa és 2011 
n o v e m b e r e 
között vezette 
a Kálmán Imre 
Kulturális Köz-
pontot, amit ép-
pen a javaslatára 
nevezett el a vá-
rosvezetés a Sió-
fokon született 
komponistáról), 
majd idén augusz-
tusban ült vissza 
a közben a nevét 
Kálmán Imre Mű-
velődési Központra vál toz-
tatott intézmény igazgatói székébe.  
Azt is elmondta a Siófoki Híreknek 
az eltelt két hónap tapasztalata alap-
ján: „újra kell építenie” a csapatot, 
az intézményt, abból a szempontból 
mindenképpen, hogy megfeleljen 
az ő elvárásainak. És persze Siófok 
kulturális életét is. „Siófok kulturális 
életét újra a művelődési központnak 
kell irányítania, alakítania (fesztivá-
lok, nagyrendezvények, szabadtéri 
színpad)  – így az új igazgató. – Ezzel 
a céllal pályáztam, és mivel bizalmat 
szavazott nekem a városvezetés, ér-

zem azt is, hogy változást várnak, 
pozitív változásokra számítanak 
ezen a területen. Igyekszem ennek 
az elvárásnak megfelelni, bízom ab-
ban, hogy ehhez türelmet, bizalmat 
és segítséget kapok.”

Érték, ízlés, igényesség – Kiss 
László azt állítja, e hármas jelszó je-
gyében dolgozott mindenütt, így ko-
rábban Siófokon is (színész szakon 
végzett anno a főiskolán, 2002 és 
2003 között pedig igazgatta is a Mis-
kolci Nemzeti Színházat), és ezekre 
fókuszálna most is. „Emlékezetes 
sikert aratott előző 

siófoki ténykedésem alatt a Stefánia 
Fesztivál – a Fesztivál Szövetség ki-
válóra minősítette –, de azt persze 
már nem hoznám vissza, ellenben 
még mindig van adósságunk bőven 
Kálmán Imre hagyatékának őrzése, 

emlékének ápolása terén. 2008-ban 
az én vezetésem alatt indult a Kál-
mán Imre Emléknapok rendezvény-
sorozat, de az intézménynek ennél 
is többet kellene adnia Kálmán Imré-
ből. Egy nagy nemzetközi fesztivál-
ra gondolok, mely egyszerre felelne 
meg a mai kor igényeinek, és idéz-
né fel a régi világot jelmezes felvo-
nulással (Kálmán, Bartók, Kodály 
és a kor íróinak „megjelenésével”), 
operettvonattal, operetthajóval, ope-
rettbállal. Régen dédelgetett tervem 
ugyancsak a Kálmán-kultuszt épí-

tő nemzetközi karmesterverseny 
vagy énekverseny megvalósítása.  
Ugyancsak régóta érlelődik ben-
nem egy Kálmán Imréről szóló da-
rab ötlete, ami a musical és az ope-
rett ötvözete lehetne. Már előző 
vezetésem alatt is azt szerettem 
volna elérni, hogy Siófok a kul-
turális turizmusnak is célpontja 
legyen; a nyár, a Balaton adott, 
de akár csak Szeged esetében, a 

siófoki nyaralást is úgy 
t e r v e z -
zék mi-
nél töb-
ben, hogy 
egy adott 
fe sz t ivá l , 
előadás mi-
att veszik ki 
a szabadsá-

gukat éppen 
akkor. Elvég-
re nekünk is 
van szabadtéri 
s z í np a d u n k , 
ahol persze eh-

hez igényes, vonzó progra-
mokat kell kínálni…”

Az ambíció, a lendület te-
hát nem veszett el az eltelt év-
tized során, és amellett, hogy 
közösségi  találkozóhellyé ten-
né a házat a civilek, idősek és 
fiatalok bevonásával-bevonzá-
sával, a változást már a soron 
következő programokban is 
igyekeztek érzékeltetni; akár a 

Kálmán Imre Emléknapok műsorá-
ban, akár a színházbérletben, ami-
ből kettőt tudnak indítani ebben a 
szezonban.

 F. I.
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Májbro, az öcsregény
A báty 1980-ban disszidált. Az öcs: 
Völgyi Lajos. Májbro: Völgyi Lajos 
első regénye.

„Fontos, hogy a Sydney felirat jól 
látszódjék” – mondja a könyvbemu-
tató előtti fotózáskor a közgazdász, a 
siófoki képviselő-testület pénzügyi bi-
zottságának elnöke. Merthogy Völgyi 
Lajos íróember is, ki ne tudná, hogy 
„édes gyermeke” a SiópArt folyóirat, 
melynek megjelenését a 2015-ös in-
dulás óta hol támogatta az aktuális 
testület, hol meg nem, mostanában, 
bár vita van még róla (mint a legutób-
bi költségvetés-szavazáskor is), nem 
kérdés, hogy inkább igen.  De ez most 
az első regénye, két korábbi, 2015-ben 
és 2018-ban megjelent kötete után. 
Úgy mondja, „részcsaládregény”, az 
1980-ban Sydneybe disszidált fél-
testvér báty és az ittragadt öcs, Lajos 
sztorija, ketten is írták (a Májbro pe-
dig szójáték, voltaképpen az angol 
bátyám szó fonetikusan, tehát kiejtés 
szerint írva).

„A bátyám sztorijának a megírása 
régi gondolat, amikor felhívtam, hogy 
írja le ő is, ahogyan ő átélte, örült 
neki, és azonnal küldözni is kezd-
te a szövegét, amit azonban nekem 
valamelyest át kellett írni, mert már 
nem annyira jó a magyarja” – így az 
elsőregényes író a siófoki könyvtár-
ban tartott könyvbemutatón. Ahol azt 
is elárulta: voltak félelmei is, hiszen 
„mégiscsak kiad az ember az életéből 
egy jó darabot, igaz, a regényben ke-
veredik a fikció és az igaz történet, az 
én részemben több a fantáziaelem, a 
bátyáméban kevesebb”.

A Népszava szerint „bátyregény”, de 
akkor legalább annyira „öcsregény” is.

Esti Hírlap, Dorottya panzió, ru-
hagyár délutános (melltartó nélkül 
ringó mellű) csajokkal, autóstop a 
Balatonra, a fonyódi Lidó, a Tűzgo-
lyó együttes – a 70-es években va-
gyunk, zömmel Kaposváron. „Ahogy 
idősödünk, egyre szívesebben gon-
dolunk vissza a régi időkre, fiatal-
ként állandóan úton akartunk lenni, 
mint Kerouac szélfútta hősei az ame-
rikai filmben” – magyarázta Völgyi 
Lajos. A könyvbemutatón őt kérdező 
SiópArt-főszerkesztő, Totth Benedek 
idevágó felvetésére („De a beat-nem-
zedéknek Amerikában volt tere, he-
lye, a 70-es évek Magyarországán 

a szabadság más-
hogy nézett ki, ne-
héz lehetett akkor 
szabadnak lenni, 
jogos volt a dilem-
ma: menni vagy 
maradni”) az író 
azt mondta: „Kinek 
mekkora igénye 
volt a szabadság-
ra, úgy fogadta el. 
Az akkori fiatalok 
nagy része nem 
érezte azt, hogy ne 
volna szabad. Csak 

utólag, például a rendszerváltás után 
jöttünk rá. Nem éreztük vészkor-
szaknak, persze, könnyebben meg-
ugorja az akadályokat az ember, ha 
fiatal. Az Úton egy verzióját adták 
a mozik, a Szelíd motorosokat is, 
Ginsberg-verseket nyomtattunk sten-
cilgéppel…”

Az írás pedig csak később jött 
Lajosnak, előbb az olvasás. „Bár köz-
gazdász lettem, az irodalom diákko-
ri, gimnazista kori szerelem, már ak-
kor is sokat firkálgattam. Esterházy 
óta pedig azt is tudjuk, hogy az író 
elsősorban olvasó. Csak amikor már 
az üzleti élet lehetővé tette, kevesebb 
teher hárult rám, akkor kezdtem job-
ban az irodalom felé fordulni. 2015 
óta háromévente jelentek meg a kö-
teteim, de még sok a tervem, ezért 
gyorsítanám a tempót.”

A helyi politizálás nyilván marad 
(egy híján húsz éve, hogy a képvise-
lő-testületben ül), de még inkább az 
irodalom felé fordulna, a Népszavának 
nyilatkozva is azt ajánlotta, hogy „for-
duljunk sokkal többször közös érté-
keink, például a kultúra felé (SiópArt, 
Májbro...). A jövő útjában eltökélt va-
gyok. Ahogy a korábbi könyvem fül-
szövege írja rólam: »Az írás a hobbija, 
de pár éve hozzáteszi: sőt…« Azóta 
még »sőtebb« a helyzet.” F. I.Varga Tamás készítette a grafikákat a regényhez
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Filmfelvevővel, hátán magnetofonnal
járta a somogyi vidéket
A száz éve született Együd Árpád, 
a Balaton Táncegyüttes egyik ala-
pítója, Somogy népművészetének 
megőrzője előtt tiszteleg a Kálmán 
Imre Emlékház kiállítása.

Együd Árpád (1921-1983) testne-
veléstanárnak tanult, majd a csurgói 
gimnáziumban helyezkedett el, ahol 
diákjainak népi játékokat is tanított. 
Megalapította Csurgón az első diák 
tánccsoportot, melyhez a fellépőru-
hákat Berzencéről és környékéről 
kérték kölcsön. Ezek az alkalmak 
voltak az első gyűjtései. „Az eredeti-
leg palóc kultúrában nevelkedett fia-
tal pedagógus érdeklődése kiterjedt 
a tágabb népművészet megismeré-
sére is; a jelmezkölcsönzés ürügyén 
létrejött találkozásokat követően 
egyre-másra keresett meg öreg tán-
cosokat, zenészeket – mondta a ki-
állítás-megnyitón a televízióból is is-
mert, Siófokon élő Lengyelfi Miklós 
Erkel Ferenc-díjas szerkesztő, aki 
Együd Árpád tanítványa és barátja 
volt. – Akkor találkozott először a 
berzencei mindent tudó csalfa Mari 
nénivel – a csalfa nevet Együd adta 
neki, mert a faluban ennél jóval tri-
viálisabb jelzőkkel illették – , meg 
Jankovics Imrével, a dudással, aki-
nek a dudaszójára még én is táncol-
tam.”

Somogyban elsőként Együd Ár-
pád indult magnetofonja mellett 
filmfelvevővel is felszerelkezve nép-
rajzgyűjtésekre. „Egész életében 
mindig úton volt, hátán a kis mag-

netofonnal, ami ott látható az első 
teremben – folytatta Lengyelfi Mik-
lós. – Gyűjtéseiből elkészült a So-
mogy néprajza című kötet több más 
publikációval együtt. Megszállott 
volt. Amikor a ’48-as szabadságharc 
századik évfordulójára készülődés 
folyt az országban, különböző pá-
lyázatokat írtak ki, önkéntes gyűjtő-
mozgalmat indítottak. Együd az el-
sők között volt, aki bekapcsolódott 
ebbe a mozgalomba. Kinevezték a 
megyei népművelési tanácsadó ve-
zetőjévé, majd visszatért pedagógiai 
munkájához.”

A siófoki Perczel Mór Gimnázi-
umban 1963-ban kapott állást, és 
ebben az évben Kelemen Istvánnal 
megalapította a Balaton Táncegyüt-
test. 1970-ben a Beszédes József 
Múzeum és az akkor nyíló Kálmán 
Imre Múzeum vezetője lett.

„Az otthona itt volt Siófokon, 
de belakta az egész megyét – így 
a korábbi televíziós szerkesztő. – 
Szerintem nincs olyan település 
Somogyban, ahol ne járt volna. 
Ahol előadást tartott, ott gyűjtött, 
ahol gyűjtött, oda később visszatért 
beszámolni az ottaniaknak arról, 
hogy milyen értékes kincsek őrzői 
vannak közöttük. Az ilyen emberre 
szokták azt mondani, hogy szürke 
eminenciás, mert mindent intézett, 
mindenkinek segített, mindenkit is-
mert, és amikor a babérok learatá-
sára került a sor, akkor a háttérben 
volt, örült mások sikerének. Az én 
életutamat ő határozta meg”.

A kiállítás termeiben végigkö-
vethetjük a folklórkutató életművét, 
beleolvashatunk feljegyzéseibe, sze-
mélyes tárgyai közül megtekinthet-
jük magnetofonját, filmfelvevőjét. 
A Balaton Táncegyütteshez kötődő 
munkája mellett elolvashatjuk ta-
nítványai, barátai megemlékezéseit. 
„Aki ismerte, tudja, hogy egész fáj-
dalmasan rövid élete elválaszthatat-
lanul összefonódott a somogyi táj-
jal, emberekkel, az itt élő emberek 
dalaival, táncával, népművészeté-
vel. Aránylag kevés, nyomtatásban 
megjelent tanulmánya korántsem 
tükrözi munkásságának értékét. 
Az alkotás, a gazdag tapasztalatok 
megfogalmazásának, megírásának 
éveiben vesztettük el. A népha-
gyományokra épülő folklórkutatás 
egyik nagy, de szerény személyisé-
ge volt…” – így emlékezett vissza rá 
anno utódja, a Kálmán Imre emlék-
múzeumát vezető Matyikó Sebes-
tyén József.

A Balaton Táncegyüttes a tervek 
szerint karácsony előtt mutatja be 
Együd Árpádra emlékező táncszín-
házi alkotását.

 Milei Barbara

A folklorista magnetofonja

Önök tudják, mit jelent: piszke, bürü, grábla, topor?  
Ezeket a somogyi tájszavakat is Együd gyűjtötte.

A tárlatnyitón Lőcser Edit könyvtár- és emlékházigazgató, Csuti Péter, 
a Balaton Táncegyüttes művészeti vezetője és Lengyelfi Miklós
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Időutazás: Siófok őstörténete (2.)
Folytatjuk Faragó Sándor Időu-
tazás Siófok őstörténelmének 
epizódjai között című munkájának 
közlését. Ezúttal arra a kérdésre 
kapunk választ: hol állhatott a 
Szent Péter és Pál-bazilika, vala-
mint a török vár és hadikikötő.

„Lusta falu közepén állott a ne-
vezetes Szent Péter és Pál-bazilika. 
A permi piros kőből épült három-
hajós templom a környék legje-
lentősebb építménye volt. Helyét 
idestova 500 éve keresik és vitatják 
a helytörténészek. Törk, Lusta és 
Fok temploma volt. Senki sem tud-
ja, mikor építették, de 1051-ben már 
létezett. A törökök pedig 1557-ben 
lerombolták. Köveit beépítették a 
Fok folyó öblében létesített kikö-
tő erődjébe. II. András királyunk 
szemtanúja volt a foki bazilikának, 
sőt még azt is tudta, hogy a temp-
lomtól nyugatra van egy földből ké-
szült határjel, ahonnan déli irányba 
vezet az út Törk faluba. Kérem a 
nyájas olvasót, higgye el királyunk-
nak, hogy a bazilika Lusta faluban 
állott valaha. II. András 1211-ben 
kelt adománylevelében leírja a ba-
zilika helyét. „...ahol a Balatonból 
kilép a Fok folyó, onnantól az egész 
terület az egyházé. Továbbmenvén 
a folyó délre fordul és elmegy Lusta 
falu mellett, megkerüli a szigetet, 
amely terület egészen a mondott 
egyházé, és malmoknak alkalmas 
kanyarulatokat képez...”

Az én véleményem szerint a ba-
zilika Lusta falu szigetének közepén 
a domb déli oldalának lejtőpihenő-
jén volt. Holovodi falu az ezredfor-
duló táján Törkre változott, 1229-től 
pedig Királturky néven szerepel a 
korabeli iratokban. Lusta falu 1350 
táján beolvadt Fok faluba, ettől 
kezdve nevezték a templomot foki 
bazilikának. Az eredetinek Foknak 
nevezett település – amelyről a foki 
nagy jó malmot elnevezték – pedig 
1449-től Fokzabady néven szerepel 
a középkori irományokban.

A foki bazilika több, mint 550 
éven át szolgálta a társadalom ér-
dekeit. Mátyás király követe a foki 
bazilikába rendelte a tihanyi apátot 
és a székesfehérvári prépostot tár-

gyalás végett. Felmerül a kérdés: 
miért éppen Fok faluban találkozott 
a két egyházi méltóság? A kérdésre 
a válasz logikája csak az lehet, hogy 
azért, mert itt a kőből épült három-
hajós templomban méltó körülmé-
nyek között tárgyalhattak. Máshol, 
szerteszét csupán földbe mélyesztett 
paticsfalú, nádtetős parasztkuny-
hók léteztek bolhákkal, egerekkel, 
szúnyogokkal… Fok falu különösen 
szép természeti környezetben fe-
küdt. 1488-ban Sisai Albert, a Szent 
Péter és Pál-bazilika plébánosa 48 
dénár pápai tizedet gyűjtött híveitől, 
amelyet Rómába küldött. A környező 
templomokhoz viszonyítva  magas 
összeg arról tanúskodik, hogy az itt 
élő híveknek jól ment a sora. A há-
rom kis középkori településnek ez 
volt a virágkora.

1557-ben a törökök felégették Ki-
rálturkyt, Fok falut és Fokzabadyt. 
Akik tehették, a kőből épült bazili-
kába menekültek, ezért dühükben 
a törökök a templomot lerombolták. 
A törökök még 126 évig itt marad-
tak. A Fok folyó öblében hadikikö-
tőt létesítettek, a hajók védelmére 
ágyúkat hoztak. Az ágyúknak erő-
döt építettek. Igenám, de homokból 
nem lehet várat építeni, ezért aztán 
a „gyaurok” templomának köveit 
mind egy szálig beépítették az erőd-
jükbe. Még az alapköveket is kiás-
ták a földből. Ezért aztán a régészek 
akkor sem találhatták volna meg a 

nyomait, ha jó helyen keresték vol-
na…

Manapság a hajdani Fok falu 
dombjának gerincvonalán az M7-
es autósztráda megy keresztül. 
Az 1960-as évek végén a Fok folyó 
völgyében mintegy 400 méternyi 
hosszban, a Sió-csatorna völgyében 
pedig 340 méter hosszban 4-5 méter 
magas töltést építettek a sztrádának. 
Ennek földanyagát Fok falu dombjá-
ból nyerték. A templomdomb felét 
is beépítették a sztráda töltésébe. 
Másik fele ott maradt árván a téesz 
szántója mellett. Mivel a félig elbá-
nyászott dombot nem tudták sem-
mire sem használni, odaadták a 
téesznek használatra. Valter Imre 
akkori téeszelnök pedig nagyfene 
gépeivel a templomdomb maradvá-
nyát legyalultatta, elsimíttatta, hogy 
a szántásban ne akadályozza őket. 
Markos György szigeti-dűlői szőlős-
gazda szemtanúja volt a templom-
bdomb eldózerolásának, és tanúsí-
totta, hogy a munka során számos 
csontváz került a felszínre, amelye-
ket a helyszínen kiraktak egymás 
mellé. Én úgy gondolom, hogy a 
Szent Péter és Pál-bazilika köré 
telepített középkori temetőt dóze-
rolták széjjel… A török megszállás 
126 éve alatt Fok falunak nem volt 
temploma, sőt papja sem. Nyilvána-
lóan nem temetkeztek a lerombolt 
bazilika temetőjébe sem. Az 1710-
es évek után Királturky dombján lé-

Siófok mai területe a török idők előtt, mai kiegészítésekkel

A mai  
Bajcsy utca

A török kikötő 
bejárata

A mai  
Somlay utca
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tesítettek temetőt, a mai benzinkút 
fölött. Markos György szemtanú a 
templomból származó köveket nem 
látott. Íme a második magyarázata 
annak, hogy miért felesleges dolog 
a hajdani bazilika helyének felku-

tatása: a törökök a templom köveit 
beépítették erődjükbe 1560 táján, a 
templomdombot szétdózerolták az 
1960-as évek vége felé.

A foki török vár 1560 és 1725 
között létezett. 1725-ben lebontot-

ták, és termésköveit beépítették a 
fok-siói (ma a városcentrumban 
álló) Sarlós Boldogasszony-temp-
lomba.”

 (Folytatás novemberi 
 lapszámunkban).

A hadikikötő világítótornyának maradványai
Faragó Sándor kutatásának ki-

egészítéséül bejártuk azokat a terü-
leteket, amelyeket a szerző a köny-
vében is emleget. Útitársunk volt az 
ausztrál nemzeti egyetemen tanító 
földtudományi kutató, dr. Papp Éva 
is.

Hol állt a török vár és hol léte-
sítettek a törökök hadikikötőt? – A 
török kikötő bejáratát feltöltötték, a 
Mol-benzinkút mögötti lovaspályán 
tartott versenyek során ott rohantak 
keresztül a lovakkal. A mai tűzoltó-
laktanya gyakorlópályája is azon a 
területen van – mutatta a térképész. 
A várból – helyét a mai Somlay Ar-
túr utcai kőkereskedés udvarán je-
lölte meg a szerző – rá lehetett látni 
a mai Somlay utca keleti oldalára, a 
hadikikötőre. A vár maradványát is 
az autópálya töltésébe dózerolták, 
akkor római kori maradványnak vél-
ték.   

Faragó Sándor szerint a tűzol-
tóság mögötti dzsindzsásban általa 
megtalált hatalmas, régi, mohás kö-
vek pedig a valahai világítótorony 
maradványai. – A híres utazó, Bél 
Mátyás is látta még a várat 1732-

ben, leírta: ott, ahol kiszakad a fo-
lyó a Balatonból. Malomról, több 
száz lépés hosszú fahídról is fenn-
maradtak bizonyítékok. A hajdani 
Kiralturkyban (mai Somogyi utca 
környéke) 1807-ben építették a Gra-
náruimot, új temető is létesült a tö-
rök idők után újjá nem épült Kiral-
turky helyén, a mai kórházdombon. 
Ott bizonyosan nem állt török vár. 
Javasoltam a polgármester úrnak: 
a tűzoltólaktanya mögötti, melletti 
terület rendbetétele után történelmi 

parkerdő lehetne, kirándulóhely; 
feliratokkal lehetne emlékeztetni 
Siófok őstörténelmére.

Természetesen kis kirándu-
lásunk során megnéztük a ba-
zilika lehetséges helyét is az új  
szennyvíztelepre vezető út felől; 
a mai sziget-dűlői szőlőhegy déli 
oldalán a sztráda „foglalja el” a he-
lyét. Ajtajából a Fok-folyó széles töl-
csértokolatának csillogó víztükrére 
lehetett látni, távolabbra nézve a 
kiliti szőlőhegyre.  

Hol állhatott a bazilika? Valahol a távolban, ahol az M7-es fut, mögötte a Szigeti-dűlő

Történelmi parkerdő lehetne Dr. Papp Éva és a világítótorony maradványai
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1956 októbere a hajózásnál
Deák István okleveles hajóska-
pitány eddig még nem publikált 
gyűjtése: 1956 a hajózási társa-
ságnál.

  
A fotón is látható határozat szö-

vege: „A Magyar Hajózás Siófoki Ki-
rendeltség Munkás Tanács az üzem 
dolgozói közakaratát kifejezve az 
alábbiakban határozta el:
1.  Azonnal követeljük a Nagy Imre-féle 

kormány lemondását, és helyette egy 
ideiglenes nemzeti kormány megala-
kítását a felkelők részvételével.

2.  Követeljük a szovjet csapatok Magyar-
országról való azonnali kivonását.

3.  A megalakuló ideiglenes nemzeti 
kormány azonnal nevezzen ki kép-
viselőt az ENSZ-hez a magyar érde-
kek képviseletére, aki követelje, a 
Biztonsági Tanácsnál a magyar ügy 
azonnali letárgyalását.

4.  Követeljük, hogy a siófoki Nemzeti 
Bizottság és a nemzetőrség tagjai-
nak felülvizsgálatát és az oda nem 
való elemek azonnali kizárását. A 
vizsgáló bizottság tagjaiba kérjük 
beválasztani üzemünk Nemzeti Bi-
zottsági tagját id. Somogyi Gyulát.

5.  A felülvizsgált Nemzeti Bizottság mi-
előtt bárkivel is tárgyalásokat folytat, 
győződjön meg a tárgyalást folytató 
személy kilétéről és csak teljes tisz-
tázás után folytasson tárgyalásokat.

6.  A Szabadi Rádióadót általunk is 
kiküldött szakemberünk: Kájerlé-
ber Jenő és a Nemzeti Bizottság, 

valamint a nemzetőrség tagjainak 
jelenlétében vizsgálják felül a Sza-
badi Adóállomást, hogy azt kizáró-
lag nemzeti célokra, a szabadság-
harc érdekében használhassák. Az 
üzemi dolgozók követelik, hogy a 
tegnapi nap folyamán a Nemzeti Bi-
zottsághoz eljuttatott Szabadi Rádió 
Munkástanácsának memorandu-
mát maradéktalanul hajtsák végre 
és a legmesszebbmenő támogatás-
ban részesítsék követeléseinket.

7.  Az üzemi dolgozóink érzéseit ki-
fejezve a szabadságharc harcosai 
mellett közösséget vállalva a sztráj-
kot és csak a legfontosabb forgalom 
és ezzel kapcsolatos karbantartási 
munkákat végezzünk mindaddig, 
amíg követeléseinket nem teljesítik.

Siófok, 1956. október 30. Fejes Károly, 
Kovács Sándor, Benedek Gyula, Gelen-
csér Sándorné, id. Somogyi Gyula, Bá-
náti János, Kálmán János, Hernádi Pál, 
Jankovics Ferenc, Kovács István, Sza-
bó János, Szabó László, Vitéz György, 
Balogh Béla, Borbély József.

A Mahart Siófoki Kirendeltség 
Munkástanácsa 1956. október 28-án: 
Elnök: FEJES KÁROLY, Titkár: DR. 
BENEDEK GYULA. Tagok: BALOGH 
BÉLA, BÁNÁTI JÁNOS, BORBÉLY 
JÓZSEF, CSUTI DÉNES, GELEN-
CSÉR SÁNDORNÉ, GUÓTH LÁSZLÓ, 
HERNÁDI PÁL, JANKOVICS FERENC, 
KÁLMÁN JÁNOS, KOVÁCS ISTVÁN, 
KOVÁCS SÁNDOR, ID. SOMOGYI 
GYULA, SZABÓ JÁNOS, SZABÓ 
LÁSZLÓ. Üzemi nemzetőrség parancs-
nok: BALOGH BÉLA.

(Források: Balatoni Hajózási Zrt. 
archívuma, Siófok; Horváth Imre: Ba-
latoni hajós almanach 1846-2011; Ma-
gyar Nemzeti Levéltár Somogy Megyei 
Levéltára, Kaposvár; Szántó László: 
Az 1956-os forradalom Somogyban, 
válogatott dokumentumok, Kaposvár, 
1995; Szántó László: Az 1956-os forra-
dalmat követő megtorlás Somogyban, 
és a megtorlást elszenvedők adattára, 
Levéltári Évkönyv 38. sz., Kaposvár, 
2007., 271-310. old. 

Az összeállítást adatokkal és/vagy 
fotókkal segítették: ifj. Benedek Gyula, 
Fenyvesi János, Hollósi Attila, Nagyné 
Lakatos Éva, Timár Gyula).

BALOGH BÉLA
Semjén,  

1910. augusztus 11.
lakatos

HERNÁDI PÁL
Hajdúdorog,  

1902. március 27.
hajógépész

BÁNÁTI JÁNOS
Balatonkiliti,  

1919. július 21.
esztergályos

HOSSZÚ ISTVÁN
1926.

DR. BENEDEK  
GYULA  Irsa,  

1911. március 1.
anyaggazdálkodási 

előadó

JANKOVICS FERENC
Keszthely,  

1904. január 1.
hajókormányos

BORBÉLY JÓZSEF
Siófok,  

1900. március 4.
hajóvezető

KÁLMÁN JÁNOS
Siófok,  

1906. február 15.
hajógépész

CSUTI DÉNES
Ádánd,  

1927. február 13.
hajóvezető

KOVÁCS ISTVÁN
Magyarkimle,  

1911. december 12.
kazánfűtő

FARKAS GYÖRGY
Balatonkiliti,  

1931. február 21.
matróz

KOVÁCS SÁNDOR
Budapest,  

1917. augusztus 1.
hajógépész

FEJES KÁROLY
Siófok,  

1922.március 12.
hajóvezető

ID. SOMOGYI GYULA
Nagyberény,  

1906. január 19.
hajógépész

GASPARICS JÁNOS
Nyim,  

1919. október 14.
művezető

SZABÓ JÁNOS
Siófok,  

1909. december 6.
hajóvezető

GELENCSÉR  
SÁNDORNÉ

 Nágocs, 1923. 
Lakatos Magdolna
személyzeti előadó

SZABÓ LÁSZLÓ
Nagykónyi,  

1927. január 25.
gépkocsivezető?

GUÓTH KÁZMÉR 
LÁSZLÓ
Siófok,  

1918. augusztus 14.
forgalomirányító

VITÉZ GYÖRGY
Sellye,  

1900. november 18.
forgalmi vezető

A Munkástanács és a megtorlások elszenvedőinek arcképcsarnoka
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60 éves a Nőklub
Tavaly volt 60 éves a Siófoki 

Nőklub Egyesület, a vírushelyzet 
miatt azonban ezt idén ősszel ünne-
pelték meg a hölgyek zenés, táncos 
vacsorával. 

1960-ban beszélgetős kézimun-
kaszakkörként indult a klub, majd 
fokozatosan bekapcsolódott a város 
vérkeringésébe. Egyre több társadal-
mi munkát vállaltak, rendezvénye-
ken segítettek, nemcsak önmagu-
kért, hanem másokért és a városért 
is sokat tettek. A tagok ugyan vál-
toztak, jöttek újak és újak, de az igé-
nyek és az eszmék ma is hasonlóak 
maradtak, mint a kezdetekkor.

– Régebben több volt a fiatal, de a 
mai életvitel már más, ezért inkább 
csak mi, idősek maradtunk – így 
Győri Jánosné Marika, a nőklub el-
nöke. – A fiataloknak ott a család, a 
munka, nálunk a többség már nyug-
díjas, a gyerekek felnőttek, legtöbben 
özvegyek, egyedülállók vagyunk. Az-
zal azonban, hogy nyugdíjba men-
tünk, még nem ér véget az élet, min-
denkinek szüksége van egy olyan 
társaságra, amiben jól érzi magát, 
együtt tölthet el sok szabadidőt azo-
nos érdeklődési körű emberekkel. 
Az összetartozás érzése, ami össze-
hoz bennünket. Fontos az egymásra 
figyelés, a szeretet, észrevesszük, ha 
a másiknak segítségre van szüksége, 
ott vagyunk mellette.

A nőklub jelenleg 55 fővel alkot 
összetartó közösséget. Az alapítók 
közül Simai Marika még mindig tag, 
90 éves elmúlt, így aktívan már nem 
tud részt venni a programokon. Az 
egyesület legrégebbi, ma is aktív tag-
ja Orbán Zsigmondné Piroska, aki 
legalább 50 éve csatlakozott a höl-
gyekhez.

A klubtagok részt vesznek és se-
gítenek a városi rendezvényeken, 
rendszeresen gyűjtenek adományo-
kat a rászororuló családoknak, évti-
zedek óta patronálják a Hétszínvirág 
Óvodát. De sportfoglalkozások, sé-
ták, szellemi vetélkedők, előadások, 
kirándulások is szerepelnek a prog-
ramjaik között. A klubból nőtte ki 
magát a rejtvényfejtő, illetve a rum-
mikub-társasjáték csoport, melynek 
tagjai versenyekre járnak, országos 
bajnokságokat szerveznek.

 M. B.Siófok „Jerusalema” videós tánckihívása megtekinthető: www.siofok.hu
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BETEGVIZSGÁLAT
VASÚTI RÁMPÁN

Avarban: ez a címe dr. Farkas Sán-
dor harmadik novelláskötetének. 
A nyugalmazott sebész főorvos, 
Siófok díszpolgára hegyeket járó 
sportemberként Erdély hegyeiről 
is írt már könyvet, ebben a novel-
láskötetében is az egyik helyszín 
a Matterhorn oldala, de olvasha-
tunk benne vasúti rámpán végzett 
betegvizsgálatról vagy éppen egy 
egészségügyi hadgyakorlatról is. 
„Melynek gyakorlatilag minden 
sora valósághű – árulta el a Siófoki 
Híreknek a szerző a könyvtárban 
tartott könyvbemutatója során. – 
A novelláskötetben szereplő vala-
mennyi történetnek valós magja 
van, de nagyrészt kiegészítettem 
az írói szabadságnak teret enged-
ve. Ez az a kötetem, mely az előző 
kettőtől eltérően kevésbé kötődik 
a hivatásomhoz, sok helyszínes, 
persze, a műtőasztal környéki tör-
ténetek ebből sem maradhattak 
ki.” Farkas Sándor azt mondta: 
nem tanítani vagy oktatni akart 
(legkevésbé kioktatni), filozófiai 
kérdésekben sem szeretett volna 
állást foglalni, „csupán” gondolatot 
ébreszteni, netán szórakoztatni.

ÚJABB ELSŐ HELY

Eddigi legjobb nemzetközi ered-
ménye a siófoki autós párosnak: 
kategóriájában ismét győzelmet 
aratott Gyarmati Ariel és Kocsis 
György a Mitropa Kupán, a Nova 
Gorica Rally népes mezőnyében, 
ráadásul ezúttal az összesített ér-
tékelésben is az igen előkelő, 4. 
helyen zártak.

Nehéz magyarnak lenni,Nehéz magyarnak lenni,
mondta a turáni embermondta a turáni ember
Turáni ember, akinek fontos, hogy 
Attila leszármazottai vagyunk – így 
jellemezte magát Vona Gábor, aki 
a Civil Akadémia legutóbbi vendé-
ge volt dr. Lengyel Róbert siófoki 
polgármester invitálására, és ez 
alkalomból Siófokon mutatta be 
elősként új könyvét (Átokból áldás).

Vona ezúttal történészként ele-
mezte múltunkat és jelenünket, de 
emlékeztetett saját politikusi múltjára 
is, méghozzá önkritikával: – Amikor 
Árpád-sávos lobogók alatt tüntettünk, 
akkor nekem sem az Árpád-ház ju-
tott eszembe erről – ismerte el. – Ami 
nemzeti, az nálunk kirekesztést je-
lent. A legnagyobb vétség a nemzeti 
egység ellen, ha nemzeti szimbólu-
mokat használunk a megosztásra. 
Ősi szimbólumainkra is azért nem 
tudunk egységesen jó érzésekkel te-
kinteni, mert visszaéltek velük, sarat 
dobtak rájuk történelmünk során (tu-
rul, Árpád-sávos zászló, stb.). Nehéz 
magyarnak lenni. Szent István nélkül 
ma aligha léteznénk, de ennek már ak-
kor, a kezdetekkor az volt az ára, hogy 
Koppányt fel kellett négyelni… Három 
szabadságharcot vívtunk, mind el-
buktuk, aztán jött Trianon, ráadásul a 
nyelvünk is egyedi, nem vesznek kör-
be bennünket rokonok… Ez a turáni 
átok: nem vagyunk képesek összefog-
ni. Kelet és Nyugat ütközőpontjában 
hol ide, hol oda sodródunk, a lelkünk 
egy részét, a keleti rokonságot igyek-
szünk eltagadni - ahelyett, hogy elfo-
gadnánk: egyszerre vagyunk keletiek 
és nyugatiak. S ahelyett, hogy híd, ka-
pocs lennénk Kelet és Nyugat között. 
Ritkán történt „csoda”, amikor helyes 
arányba került a kettő, például Szé-
chenyi vagy Ady esetében. Ki kéne 
végre békíteni a lelkünkben Istvánt és 

Koppányt, ne eltaposni akarjuk a más 
elveket vallókat, értsük meg egymást, 
és alkossunk valamit végre együtt, ne 
hagyjuk, hogy úgy nyomják le a tor-
kunkon a jövőnket, hanem magunk 
alakítsuk! Így lehet az átokból áldás…

 F. I.

Horthy, Károlyi
A vérszerződéstől ível át 

napjainkig a történeti alkot-
mány, ezeréves jogrendsze-
rünk – hallottuk a Civilek a 
Nemzetért Egyesület fórumán 
dr. Bene Gábor „nemzetépítő 
szakjogásztól”. Ugyanő emlé-
keztetett arra is: Horthy 1919-
ben Siófokon szervezte meg a 
nemzeti hadsereget. „Ezért lé-
tezik még ma is Magyarország” 
– jegyezte meg a jogász. Pata-
ky Gézától pedig azt hallottuk, 
hogy ma is aktuális volna az 
európai határrendező értekez-
let összehívása, s a trianoni 
békediktátummal elvett terü-
letek viszaadása. Ő mondta azt 
is, hogy „a lakosságot zavarja, 
minden magyar embert zavar a 
Károlyi-szobor, melynek nincs 
keresnivalója Siófokon.”

KÖNYVBEMUTATÓ
SIÓFOKI FUTBALLKRÓNIKA I-II.

Rózsa Tibor kétkötetes futballtörté-
netének bemutatója a siófoki labda-
rúgás 100 éves jubileuma apropó-
ján, október 6-án 17 órakor a siófoki 
könyvtárban. A szerző és vendégei 
várják a futballszerető siófokiakat!
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Néhány hete vezette be a kisma-
maműszakot a Kongsberg siófoki 
gyártóegysége az ipartelepen.

„Bár a Covid-helyzet cégünket 
is érzékenyen érintette, örömmel 
mondhatom, hogy egyetlen szakkép-
zett dolgozót sem kellett elküldenünk 
– így dr. Józsa Zsófia HR-vezető. – Sőt, 
ez idő alatt még bővíteni is tudtuk 
a létszámot. Versenyképességünk 
szempontjából is fontos lehet, hogy 
a helyi munkaerőre koncentrálunk; 
dolgozóink jelentős része siófoki, il-
letve a város vonzáskörzetében él, 
valamennyit saját állományúként, 
határozatlan idejű szerződéssel, éves 
állásra vesszük fel.”

Mintegy 100 szakképzett (szelle-
mi és fizikai), illetve 250-300 szak-
képzetlen fizikai dolgozójuk van, s 
amellett, hogy régóta foglalkoztatnak 
megváltozott munkaképességűeket, 
nemrég vezették be a kismamamű-
szakot. „A Siófokon és környékén élő 
gyerekes szülőknek (zömmel persze 
édesanyáknak) kínálunk munkalehe-
tőséget, a többiekéhez hasonló gyár-
tósori munkát, ugyanolyan bérezés-
sel, de azzal a különbséggel, hogy ők 
nem két műszakban, hanem reggel 
8-tól délután 4-ig dolgoznak, és hét-
végén sohasem – folytatta a HR-veze-
tő. – A hétvégi munkavégzés nálunk 
egyébként is ritka, éjszakás műszak 
egyáltalán nincsen, ezt is a versenye-
lőnyeink közé sorolhatjuk. Fontosnak 
tartjuk azt is, hogy humánus légkört 

teremtsünk. A túlórázás a fizikai mun-
katársainknál sem jellemző, az irodai 
dolgozóinknál pedig (a Covid-időszak 
után ezt meghagyva) kötetlen mun-
kaidőt vezettünk be, akinek a mun-
kaköre lehetővé teszi, az otthonról is 
dolgozhat. Kis cég vagyunk, családias 
légkörrel, munkavállalói fórum is mű-
ködik, melynek igyekszünk figyelem-
be venni a javaslatait a változtatások-
nál, a fejlesztéseknél.”

Józsa Zsófia elmondta azt is: a sze-
mélyi jellegű költségeiket a 2020-as 
válságévben sem csökkentették, idén 
jelentősebb béremelést is végre tudtak 
hajtani, és jövőre is terveznek ilyet. A 
költségeket más területeken csökken-
tik. Mivel a cég 2022-ben is is bővül, 
keresnek kollégákat a gyártósorra és a 
raktárba éppúgy, mint mérnököket. A 
HR-vezető szerint nekik sem könnyű 
munkaerőt találni, de ma már a felvet-
tek java része saját dolgozóik ajánlása 
révén kerül a céghez.

A Kongsberg norvég vállalat, svájci 
központtal – adott áttekintést a cégről 
Aleva Norbert, a siófoki gyártóegység 
igazgatója. Legnagyobb vevőjük a Ja-
guár és a Land Rover, de számos más 
autógyártón kívül sikerült a BMW-t és 

az Audit is „megnyerniük”. Az igazga-
tó elmondta: a Covid-helyzet hatásait 
idén talán még jobban megérzik, mint 
tavaly.  „Termelésünk az autógyártás-
tól függ,  az autópiaci megrendelések 
az átmeneti, az egész világot érintő 
alapanyaghiány miatt kiszámíthatat-
lanok – így az igazgató. – Ennek el-
lenére terveink szerint jövőre 30 szá-
zaléknyit is emelkedhet termékeink 
értékesítése. Folyamatosan kihasznál-
juk a pályázati lehetőségeket, e támo-
gatások által új gépeket szerzünk be, 
új technológiákat 
telepítünk. Emiatt 
is szükséges a mun-
kaerő-bővítés.”

A Kongsberg Automotive siófoki gyártóegysége ülésmozgató megoldásokat, aktív fejtámla-, motorháztető-nyitó kábeleket, valamint erőgépkábeleket 
gyárt. A Kongsberg Automotive 2013-ban bejutott a tekintélyes, világszintű Top 100-as autóipari beszállítók listájába. A Kongsberg Automotive 
vállalatának nagy családja összesen több mint 10.000 munkavállalót foglalkoztat a világ húsz országában, 32 gyártóegységében. Vevői a világ 
vezető autógyártó vállalatai, a siófoki Kongsberg termékeivel futnak többek között az Audi, a Mercedes, Jaguar, Land Rover, Peugeot, Fiat modelljei.

Vidám, kábelkötegekkel fogla-
latoskodó hölgycsapat: a kis-
mamaműszak. Kérdésünkre az 
állították: két hét alatt annyira 
összecsiszolódtak, mintha évek 
óta együtt dolgoznának.
„A normát még nem érjük el, de a 
régi dolgozók és a vezetők türel-
mesek, sokat segítenek” – mond-
ták egyöntetűen. Dóri, Enikő, 
Heni és Barbi egymást erősítve 
bizonygatta: nagyon nehéz az 
elhelyezkedés a kisgyermekes 
anyák számára, ABC-be, patiká-
ba nem mehetnek, mert onnan 
4-kor nem tudnak eljönni, ráadá-
sul hétvégén is dolgozni kéne, és 
két műszakos munkakört sem 
tudnának vállalni. Nagyon megö-
rültek, amikor olvasták a Kongs-
berg hirdetését, mindnyájan 
tudták: ezt mintha nekik találták 
volna ki. A gyártósori munkába 
gyorsan belejöttek. „A monoton 
munkát mi nők, anyák megszok-
tuk odahaza” – állapította meg 
Nóri, aki elárulta azt is, hogy az 
első hét nehéz volt, mert négy 
gyerek után hosszú időt követő-
en tért vissza a munka világába. 
„Ügyesek vagyunk ám! Büszke 
vagyok a kis csapatunkra!” – ösz-
szegzett Nóri.

Kismamaműszak a Kongsbergnél

25PR-CIKK



MOLNÁR ABLAK

AKCIÓK A WEBOLDALON!
www.molnarablak.109.hu • Tel.: 06 70/638-6402

•  Műanyag nyílászárók 6-7 légkamrával, 
2-3 rétegű üvegezéssel

•  acél biztonsági bejárati ajtók
•  műanyag-alumínium redőnyök
•  szúnyoghálók 
• napellenzők
•  szalagfüggönyök forgalmazása, beépítése.

Ôsszel is  
vár a Sió Pláza!

Megújuló kínálat  
és akciók egész ôsszel!

Nálunk van!

A terméket megvásárolhatod: 
Siófok, Szűcs u. 5. emeletén, a Madmazel Kozmetikában 
+36 30 903 3578 
facebook.com/madmazelkozmetikasmink
www.madmazel.hu

OLEOGEL KOLEOGEL K
HIPERÉRZÉKENY 
BŐRÖKRE, 
CSECSEMŐK  
ÉS GYEREKEK 
BŐRÉRE  
KIFEJLESZTVE

Ú J D O N S Á G !Ú J D O N S Á G !
Hidratáló, esszenciális zsírsavai  
gyulladáscsökkentők (omega 3 és 6),  
antioxidáns, antibakteriális, bőrvédő,  
puhító és filmképző hatású készítmény,  
mely irritáció nélkül gátolja  
a gyulladt bőrök viszketését is.

S.A.S Siófoki Autómentő  
Szolgálat és Szerviz
NON-STOP GYORSSZERVIZ 

SZEMÉLY ÉS TEHERAUTÓ MENTÉS
• BALESETI MENTÉS 
• ASSISTANCE SZOLGÁLTATÁS
• BÉRAUTÓ
• HELYSZÍNI KAMION JAVÍTÁS.

NON-STOP ÜGYELET  
TEL.: +36-30-733-7753
8600 Siófok, Wesselényi u. 91.



KÖLTÖZTETÉS- 
FUVAROZÁS

www.siofuvar.huwww.siofuvar.hu

Tel.: 06-70/590-7031 • 06-70/334-6714  

Betonüzemi munkatársat keresünk 
SIÓFOKI  BETONÜZEMünkbe!

Jelentkezz, ha hosszú távú munkalehetőséget 
keresel és szívesen dolgoznál 

egy stabil hátterű nagyvállalatnál!

Jelentkezéshez önéletrajzod, vagy rövid 
bemutatkozó leveled küldd el 

a kisst@duna-drava.hu címre! 

Érdeklődni az üzemvezetőnél a következő 
telefonszámon lehet: +36 30 916 3861

Hosszú távú munkalehetőséget, számos béren felüli juttatást és 
képzési lehetőségeket is biztosítunk munkádért cserébe! 

Kollégáinkat teljes mértékben bejelentjük, a törvényi előírásoknak 
megfelelően, havibéres rendszerünk pedig garantálja, hogy 

minden hónapban fix alapbért vihess haza!

Danubiusbeton Dunántúl Kft.

FOGTECHNIKAI LABOR

Christian Bachus 
fogtechnikus mester

Zamárdi, Rétföldi u. 88.
Tel.: 30/462-2218   BB-Dental

postmaster@bbdental.t-online.hu

• KIVEHETŐ MŰANYAG 
FOGSOR

• FOGSORJAVÍTÁS
• FÉMKERÁMIA KORONA

• FÉMMENTES KORONÁK, 
HIDAK • FÉMLEMEZES  
FOGSOROK KÉSZÍTÉSE

Egész éves nyitvatartással 
várjuk kedves vendégeinket
CORSÓ ÉTTEREM-ÉS PIZZÉRIA
MENÜ AJÁNLATUNK HÉTFŐTŐL- 
PÉNTEKIG KISZÁLLÍTÁSSAL
ÉTLAPOS-PIZZALAPOS ÉTELVÁLASZTÁS  
A HÉT MINDEN NAPJÁN KISZÁLLÍTÁSSAL.
Vendégházunkban szobák és apartmanok  
kedvező áron hosszú távra bérelhetők.

Siófok-Szabadifürdő, Fasor sétány 1. (Galérius fürdőnél)
Tel: 06 30 648 6146  @coorsosiofok@gmail.com  Corso Vendégház és Étterem



Tudta, hogy milyen fontos:
• a légkamrák száma,
• a profil vastagsága?
• az üvegréteg kialakítása?
Mindezt kedvező áron!Mindezt kedvező áron!

Szép Ablak Kft.
Telephely: Lepsény, Fő u. 31/c
E-mail: ablakszep@gmail.com  

www.muanyagablakajto2012.5mp.eu
Tel/Fax: 22/585-081  

 Mobil: 20/9772-914, 20/3593417

REDŐNYÖK, SZÚNYOGHÁLÓK,  REDŐNYÖK, SZÚNYOGHÁLÓK,  
MŰANYAG NYÍLÁSZÁRÓK, TÉLIKERTEKMŰANYAG NYÍLÁSZÁRÓK, TÉLIKERTEK

ÁRAJÁNLATKÉRÉS: 06-20/359-3417ÁRAJÁNLATKÉRÉS: 06-20/359-3417

A MINŐSÉG A MINŐSÉG 
GARANCIA!GARANCIA!

ÖN ELÉGEDETT ABLAKAIVAL?ÖN ELÉGEDETT ABLAKAIVAL?

Ingatlant adna el vagy 
venne a Balatonon és 
környékén?
Vegye igénybe a 10 éves 
OTP Ingatlanpont kedvezményét, 
részletekért látogasson el a 
weboldalunkra!

8600 Siófok, Fő u. 83 
+36 84 568 426 • siofok@otpip.hu  
www.otpip.hu/10-eves-az-otp-ingatlanpont

CSOPORTOK RÉSZÉRE AKCIÓS ÁRAK!  
LÁTOGASSANAK MEG MINKET!

Telefon: +36 30 715 1266   Fordított ház  

NYITVATARTÁS ELŐRE LÁTHATÓLAG  
AZ ŐSZI SZÜNET VÉGÉIG  

MINDEN NAP 10 ÉS 18 ÓRA KÖZÖTT!

VÍZÁLLÓ  
MELEG- 
BURKOLATOK
2021/09/13 - 2021/10/31

S P E C I Á L I S  A J Á N L AT 

FRITTMAN SZÔNYEGHÁZ
Siófok, Vak Bottyán u. 49/b • Tel.: 06 20 33 20 229 
szonyeghaz.siofok@gmail.com



SIÓFOK

+36 84 313 836
www.PIZZAKARAVAN.hu

TÖLTSD LE 
mobilappunkat

MINŐSÉGI  
HASZNÁLTAUTÓK, 

MEGBÍZHATÓ  
FORRÁSBÓL 

Siófok, Vak Bottyán utca 27.  
(Az autókölcsönzővel egy telephelyen.)

www.sebesi.hu www.sebesi.hu 
Tel.: 06-20/335-9596Tel.: 06-20/335-9596

A Central-Drinks Kft. Magyarország egyik 
legnagyobb, ital nagykereskedelem 

területén tevékenykedő vállalkozása, keres

TARGONCA VEZETŐT
és RAKTÁROST
Elvárások: targonca vezetői jogosítvány 

Munkavégzés helye: Siófok
Jelentkezés módja: Fényképes önéletrajz e-mailban 

siofok@centraldrinks.hu • Tel.: 06-30/525-2723

FUVAROZÁS, 
KÖLTÖZTETÉS 
bel- és külföldre  
egyaránt. NON-STOP  
korrekt áron!
www.kktransz.hu

KK Trans - Klíma Kft.  
Tel.: 06-20/403-3108

KLÍMA KÉSZÜLÉKEK
- telepítése
- javítása
-  karbantartása
-  autóklíma javítás
www.precizklima.hu  

UROLÓGIAI  UROLÓGIAI  
MAGÁNRENDELÉSMAGÁNRENDELÉS

Dr. Võneky Ákos adjunktus

Tel.: 06 84/696-303
Rendelési idő  
(Siómedical): 

Kedd, szerda:  
16-17 h 

RADÁK KFT.RADÁK KFT.

Gépi földmunka, térkövezés, útépítésGépi földmunka, térkövezés, útépítés
Közmű- és mélyépítésKözmű- és mélyépítés

Építőipar: 30/253-4805 • Építőipar: 30/253-4805 • Telephely: Siófok, Építő utca 8.Telephely: Siófok, Építő utca 8.

Siófokon és környékén Siófokon és környékén 
kiszállítás darus, kiszállítás darus, 
billencs, ponyvás  billencs, ponyvás  
autóval fuvarozás, autóval fuvarozás, 

fuvarszervezésfuvarszervezés
Fuvarszervezés:  Fuvarszervezés:  

30/777-969630/777-9696



JELENTKEZZ SZEMÉLYESEN AZ ÉTTEREMBEN: JELENTKEZZ SZEMÉLYESEN AZ ÉTTEREMBEN: 
SIÓFOK ZÚGÓ UTCA 1.CÍMEN VAGY A  SIÓFOK ZÚGÓ UTCA 1.CÍMEN VAGY A  

FELVETEL.SIOFOK@LIC2000.HU E-MAIL CÍMENFELVETEL.SIOFOK@LIC2000.HU E-MAIL CÍMEN

•  STABIL MEGBÍZHATÓ ÉS HOSSZÚ TÁVON •  STABIL MEGBÍZHATÓ ÉS HOSSZÚ TÁVON 
TERVEZHETŐ MUNKAHELYTERVEZHETŐ MUNKAHELY

•  VERSENYKÉPES BÉR ÉS HÁROM HÓNAP UTÁN TOVÁBBI •  VERSENYKÉPES BÉR ÉS HÁROM HÓNAP UTÁN TOVÁBBI 
100 FT BÉREMELÉS A BÉRRENDSZER ALAPJÁN.100 FT BÉREMELÉS A BÉRRENDSZER ALAPJÁN.

•  KARRIER LEHETŐSÉG TÁMOGATÓ CSAPAT•  KARRIER LEHETŐSÉG TÁMOGATÓ CSAPAT
•  INGYENES SZEMÉLYZETI ÉTKEZÉS  •  INGYENES SZEMÉLYZETI ÉTKEZÉS  

A MUNKANAPJAIDON ÉS EZEN FELÜL  A MUNKANAPJAIDON ÉS EZEN FELÜL  
20 % KEDVEZMÉNY A MCDONALD'S ÉTTERMEIBEN20 % KEDVEZMÉNY A MCDONALD'S ÉTTERMEIBEN

•  TELJES VAGY RÉSZMUNKAIDŐS FOGLALKOZTATÁS•  TELJES VAGY RÉSZMUNKAIDŐS FOGLALKOZTATÁS

Legyél az átalakult éttermünk  
csapatának tagja. 

KEZDŐ ÓRABÉR: BRUTTÓ 

1600 FT/ÓRA

Hirdető: LIC-2000 Kft,  
székhely:  
2484 Agárd Kinizsi u. 1/A



Most készletről!

A legrövidebb út az egyediséghez  
Azonnal elvihető T-Cross modellek 2.99% THM-mel

Az Ön Volkswagen márkakereskedője: 

Sió-CAR Kft.
8600 Siófok, Fő u. 262., telefonszám: +36 84 505 235, info@siocar.hu, www.siocar.hu

Az ajánlat 2021. július 1-től 2021. december 31-ig, de legfeljebb 200 darab átadott gépjárműre érvényes. A Porsche Finance Zrt. változó kamatozású, forint alapú, zártvégű 
pénzügyi lízing ajánlata tájékoztató jellegű, a Finanszírozó részéről kötelezettségvállalást nem jelent. A Referencia THM meghatározása az aktuális feltételek, illetve a hatályos 
jogszabályok figyelembevételével történik, a feltételek változása esetén mértéke módosulhat. A THM értéke nem tükrözi a finanszírozás kamatkockázatát. A lízingdíj nagysága 
csak a Referencia kamatláb (3 havi BUBOR) változásának függvényében módosulhat. Érvényes CASCO biztosítás a szerződés hatálya alatt kötelező, költsége a Lízingbe vevőt 
terheli. A biztosítási díj mértéke az ajánlat kiadásakor nem ismert, az ajánlatban szereplő THM számításakor a biztosítási díj nem került figyelembe vételre. A Porsche Hungaria 
Kft. a finanszírozás közvetítőjeként a Porsche Finance Zrt. képviseletében jár el.
A T-Cross modellek motorizáltságtól függő, kombinált átlagfogyasztása: 5,8-6,2 l/100 km, CO₂-kibocsátása: 132-140 g/km. A megadott értékek a típusjóváhagyás során rögzí-
tett, gyári felszereltséggel kerültek megállapításra, és a hirdetés feladásának időpontjában érvényesek. A nevezett értékek nem egyes járművekre vonatkoznak, nem részei a tá-
jékoztatónak, hanem a különböző járműtípusok összehasonlítására szolgálnak, a 715/2007/EK rendelet jelenleg érvényes előírásainak megfelelően. Ezen értékeket egyes több-
letfelszereltségek, tartozékok, valamint a vezetői szokások és egyéb, nem technikai jellegű tényezők (pl. környezeti feltételek) is befolyásolják. A képen látható gépkocsik 
illusztrációk, extra felszereltséget tartalmazhatnak.

P271_TCross_kereskedoi_202x140_SióCAR.indd   1P271_TCross_kereskedoi_202x140_SióCAR.indd   1 2021. 08. 26.   23:332021. 08. 26.   23:33

KÉRJE DÍJTALAN HELYSZÍNI KONZULTÁCIÓNKAT! 

Tel.: 06 20/995-Tel.: 06 20/995-55325532
e-mail: haztetogroup@gmail.come-mail: haztetogroup@gmail.com

MÁR AZ ELSŐ MÁR AZ ELSŐ 
LÉPÉSTŐL ÖN LÉPÉSTŐL ÖN 
MELLETT ÁLLUNK  MELLETT ÁLLUNK  
A KORREKT A KORREKT 
KIVITELEZÉS KIVITELEZÉS 
MEGVALÓSÍTÁSÁBAN!MEGVALÓSÍTÁSÁBAN!

• Palatetők bontás nélküli felújítását 
•  Lapostetők szigetelését • Energiaszámla nullázása 

napelemrendszer kulcsrakész telepítésével

PALATETŐS ÉS LAPOSTETŐS ÉPÜLETEK FELÚJÍTÁSA!
PROFESSZIONÁLIS SZIGETELÉSI  
MEGOLDÁSOKKAL,TÖBB, MINT 25 ÉV  
SZAKMAI TAPASZTALATTAL,  
12 ÉV SZAVATOSSÁGGAL VÁLLALJUK:



Siófok, Fő utca 47-53 .
nyitvatartás: 

H-P: 9:00-17:00 • Szo: 9:00-12:00
 telefon: 84/316-281

Tényleg RengeTeg MInDen VAn nÁlUnK!

facebook.com/rozsasbiobolt

Dénes - Natura

WTN

Szafi

BIOrganik

Mester Család

Dia - Wellness

Éden Prémium

Dr. Steinberger

The Bridge

Nature Cookta

Interherb

Vitaking

Bálint cseppek

Dr. Chen

Violife

Schär

GAL

Natur Tanya

Az étrend-kiegészítők a hazánkban is érvényben levő európai uniós szabályozás szerint olyan élelmiszerek, amelyek a hagyományos étrend-kiegészítését szolgálják, és koncentrált formában tartalmaznak tápanyagokat vagy egyéb táplálkozási vagy élet-
tani hatással rendelkező anyagokat. E termékek a hivatalos állásfoglalásnak megfelelően nem gyógyszerek, nem rendelkeznek gyógyhatással, nem alkalmasak betegségek kezelésére, sem megelőzésére. Az étrend - kiegészítők nem helyettesítik a ki-
egyensúlyozott, változatos étrendet és az egészséges életmódot. A hirdetésben található termék leírások a gyártó illetve a forgalmazó hivatalos weboldaláról származnak. Minden esetben kérje ki szaktanácsadónk véleményét! Rózsás biobolt Siófok

Az akciók a készlet erejéig érvényesek, és az áfát tartalmazzák.

orvosi szájmaszk
3 rétegű

FFP2 arcmaszk
5 rétegű  

195 Ft/db65 Ft/db
EN14683 Európai szabvány szerint EN149 Európai szabvány szerint

Pharmacoidea LÉGUTAK 
EGÉSZSÉGE kapszula

Természetes módon enyhíti a  
torok és a garat irritációját, a to-
rokfájást vagy a köhögést. Támo-
gatja a tüdő és a légutak egész-
ségét és a tiszta légutak fenntar-
tását. Támogatja a szervezet el-
lenálló képességét és az immun-
rendszer normál
működését. Hozzájárul a normál 
nyálkahártyák fenntartásához.

ViroStop szájspray vagy orrspray
A Cistus creticusból nyert speciális ha-
tóanyag, koncentrált formában tar-
talmaz polifenolokat, amelyek védő-
réteget képeznek a nyálkahártyán, 
megakadályozva ezzel a baktériu-
mok és vírusok behatolását a szerve-
zetbe. A további összetevők 
– a citrusfélék bioflavonoidjai, a bíbor 
kasvirág, az orvosi zsálya és a barba-
dosi cseresznye  erősítik az antivirális hatást.

Aromax illóolajok 100% természet
légutakra gyakorolt hatások:  
számos illóolaj a tüdőn  
keresztül választódik ki, elő-
segíti a légutakban leta-
padt kórós váladék elfolyó-
sítását és kiürülését, melynek  
köszönhetően javul a légutak 
átjárhatósága (ilyen hatásokkal bíró olajok pl.: 
ánizs, édeskömény, erdei fenyő, eukaliptusz) 
Közel 50 fajta illóolajból választhat!

Tebamol Teafaolaj 10 ml / 20 ml
Az eredeti ausztrál teafaolajat tartalmazó 

Tebamol hatását szakirodalmi 
adatok igazolják. A teafa termé-
szetes fertőtlenítő és gyulladás-
csökkentő hatású, így gomba, 
baktérium és vírus ellen is bevet-
hető. Csak külsőleg használható!

Pepo Papa tökmagolaj
A tökmagolaj antioxidánsainak köszön-
hetően lassítja az öregedési folya-
matokat, gyulladáscsökkentő hatása 
van. A tökmagolajban számtalan vita-
min és nyomelem található, melynek 
köszönhetően rendszeres fogyasztás 
során erősíti az immunrendszert. Segít 
megelőzni a szív- és érrendszeri meg-
betegedéseket, a prosztata betegsé-
geket, hozzájárul a keringési rendszer 
optimális működéséhez.

Salvus gyógyvíz permet 50 ml
Használata az alsó- és felső légutak, 
a gége heveny- és idült hurutos meg-
betegedéseinek kezelésében, a nyál-
kahártya nedvesítésére, nyákoldásra, 
a váladék kiürülésének elősegítésére, 
erősen igénybe vett hangszálak rege-
nerálására, a dohányzás okozta káros 

légúti hatások csökkentésére ajánlott.

Tovita csonterősítő tabletta
A csontképzéshez nélkülöz-
hetetlen, természetes, jól 
felszívódó tojáshéj-kalciu-
mot, makro- és nyomele-
meket tartalmaz a csont-
ritkulás megelőzésére és ki-
egészítő kezelésére. 

UKKO 
gyógynövény teakeverékek
> Prosztata teakeverék 120 g 
> Változókori teakeverék 120 g 
> Szoptatós teakeverék 200 g
> Felfázás teakeverék 100 g
> Álomhozó teakeverék 100 g
> Megfázás teakeverék 100 g
> Diabétesz teakeverék 120 g 
> Gyerektea 100 g 1990 Ft helyett 1495 Ft/db
> Babatea 60g 1550 Ft helyett 1000 Ft/db

Az akció kizárólag a feltüntetett teákra érvényes, és a készlet erjéig tart!

1000 Ft
kedvezmény

2990 Ft 
helyett

1990 Ft
/db

Medistus Antivirus 
lágy pasztilla 10 db
Vírusok és baktériumok elleni 
védelem, fertőzések és 
légúti megbetegedések megelőzésére.


